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Húsz éve város Bábolna
Helyi tánccsoportok fellépései tették bensőségessé az évfordulót

Bábolna várossá válásának 20. évfordulóján a Szabadidőközpont nézőtere megtelt ünneplőkkel,  
akik közt díszvendégként köszöntötték Czunyiné Dr. Bertalan Judit országgyűlési képviselőt, Kancz Csaba főispán urat, 
Popovics Györgyöt, Komárom-Esztergom Vármegye Közgyűlésének elnökét, Molnárné dr. Taár Izabellát, a Komáromi 
Járási Hivatal vezetőjét, dr. Veres Zoltánt, Komárom-Esztergom Vármegye jegyzőjét  
és dr. Horváth Klára polgármestert. 
A Himnusz hangjait és a Senior Öröm-

tánc Csoport műsorát követően dr. Hor-
váth Klára, Bábolna Város polgármes-
tere szólt az egybegyűltekhez. Először 
is köszönetet mondott a helyi fellépő 
csoportoknak, hogy előadásukkal szí-
nesítik az ünnepi programot, majd a 
20 évvel ezelőtt megvalósult évtizedes 
álomról beszélt. Felidézte azokat a fel-
emelő pillanatokat, amikor 2003-ban a 
Belügyminisztériumban megtörtént a 
várossá nyilvánítás. Szólt az elmúlt két 
évtizedben településünkön bekövetke-
zett változásokról: „Megújultak intézmé-
nyeink, útjaink, megépült a körforgalom, 
a fürdő, a Szabadidőpark, belvíz elveze-
tési projekteket bonyolítottunk, metán-
gázos kiserőművünk van, most pedig 
az energiaközösségi projektet valósítjuk 
meg” – emelte ki a város legjelentősebb 
beruházásait. Megköszönte a jelenlévő 
politikusoknak a pályázatoknál kifejtett 
segítségüket, hiszen ez a többmilliárd-
nyi fejlesztés az önkormányzati források 

mellett állami és uniós finanszírozások-
ból valósult meg. A bábolnai közösség 
egységét, annak építő erejét hangsú-
lyozta a továbbiakban dr. Horváth Klára, 

akik azért dolgoznak, hogy Bábolna a 
jövőben is élhető, lakható, biztonságos 
település legyen.

Balról: a Hungary Pork Kft. képviseletében Willem Pijnenburg cégtulajdonos;  Lars Otte Koefoed; Csongrádi Péter; dr. Horváth Klára polgármester;  
Popovics György; Szijártóné Bojtor Katalin; Dr. Bacsárdi József; Kuti Erika.

Popovics György a díszpolgári cím átvételekor Kancz Csaba vármegyei főispán, Czunyiné Dr. Bertalan 
Judit országgyűlési képviselő és dr. Horváth Klára polgármester társaságában
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Idősek világnapján
Október elseje az Idősek világnapja. Bábolna szépkorúit minden esztendőben megünneplik, de igyekszik a  város a 
hétköznapokon is odafigyelni a települést egykor felépítő generációra.
Október 2-án a Szabadidőközpontban Bábolna Város Önkor-

mányzata és a Bábolnai Alapszolgáltatási Központ által megtar-
tott rendezvényen dr. Horváth Klára polgármester mondott ün-
nepi köszöntőt. Beszédében a tisztelet és megbecsülés hangján 
szólt azokról az idősekről, akiknek hálásak lehetünk azért, amit 
közösségünkért tettek és tesznek. Megköszönte azok erőfeszí-
téseit is, akik gondoskodnak az idősekről. Gondolatsorában ki-
emelte, az élet nem csak az ifjúságról szól, az élet szépsége a 
generációk közti összeköttetésben, a múlt és a jövő közti hídépí-
tésben rejlik. Hangsúlyozta, az önkormányzat Bábolnán kiemelt 
feladatként kezeli az idősek életminőségének javítását és a mél-
tó körülmények biztosítását. A cél, hogy aktív részesei legyenek 
a helyi közösségnek, és élvezhessék az élet minden szépségét. 
Végezetül hosszú, egészséges nyugdíjas éveket kívánt minden-
kinek, és kérte az időseket, legyenek aktívak, vegyenek részt a 
közösségi eseményeken, mondják el ötleteiket, javaslataikat.

A folytatásban a „FALKA” nevű Abonyból érkezett társulat ze-
nés-táncos produkciójának tapsolhatott a közönség. A Fiatalok 
Alkotói Közössége a Hotel Menthol című musicalből hozott vá-
logatást.

Az Idősek Klubjában is megemlékeztek a világnapról, a koráb-
bi évek, évtizedek hagyományaihoz híven bábolnai óvodások 
köszöntötték a jelenlévő időseket, ezúttal a Zöld csoport műso-
rának tapsolhattak a klubtagok.

A városvezetőt Kancz Csaba vármegyei 
főispán követte a színpadon, aki arról 
szólt, hogy Bábolna az eltelt 20 év alatt 
megszolgálta a kapott bizalmat. Ő is a vá-
ros folyamatos fejlődését emelte ki, illetve 
azt a közösségépítő tevékenységet, mely 
jelentősen hozzájárul a fejlődés folyama-
tosságához. Gratulált a díjazottaknak, 
hiszen mint mondta, minden elismerés 
mögött komoly teljesítmény, tehetség és 
szorgalom áll.

A térség országgyűlési képviselője, 
Czunyiné Dr. Bertalan Judit a 20 éves vá-
ros köszöntésére Wass Alberttől idézett 
néhány gondolatot, mely a fa legapróbb 
levelei és hajszálgyökerei közti kapcsola-
ton keresztül érzékeltette emberi kapcso-
latainkat elődeinkkel. Az egyáltalán nem 
szomorú gondolatok folytatásaként ki-

fejtette, hogy egy közösség miként tud a 
múlt örökségéből, bölcsességéből táplál-
kozni, építkezni. Mint mondta, a kívülről is 
látható fejlesztések mellett egy közösség 
együtt létének igazi értéke mindig abban 
van, amikor visszatekintve gyökereihez, 
az elődök tapasztalataiból merítve építi 
a jövőt.

Az ünnepi alkalom legfontosabb része-
ként kitüntetések átadására került sor.

Bábolna Város érdekében kifejtett ki-
magasló tevékenységéért, maradandó 
alkotásáért, a város jó hírnevét öregbítő 
érdemekért a város képviselő-testülete 
Bábolna díszpolgára címet adományozott 
Popovics György Komárom-Esztergom 
Vármegyei Közgyűlés elnöke részére.

Bábolnáért emlékérem kitüntetést ado-
mányozott Hungary Pork Kft. részére, az 

elismerést Willem Pijnenburg, a cég tulaj-
donosa vette át.

Bábolna Városáért kitüntetésben része-
sült Csongrádi Péter a Bábolnai Általános 
Iskola intézményvezető-helyettese, a Bá-
bolnai Sport Egyesület edzője, Kuti Erika 
gyermekorvosi asszisztens, Lars Otte Koe-
foed dán testvértelepülésünk ifjúsági is-
kolája igazgatója, Szíjártóné Bojtor Kata-
lin óvodapedagógus, dr. Bacsárdi József, 
Bábolna Város jegyzője.

A közönség szórakoztatásáról ezúttal 
helyi és környékbeli művészeti csoportok 
gondoskodtak. Színpadra lépett a Senior 
Örömtánc Csoport, a nagyigmándi Har-
mónia tánccsoport, bábolnai általános 
iskolások „A mi városunk” című verses 
összeállítással, a Tiamo moderntáncosai, 
valamint a Cseperedők néptáncosai.
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ÖNKORMÁNYZATI HÍRADÓ
A nyári szünet előtt június 29-én ülésezett Bábolna Város Képviselő-testülete. 
– Elsőként olyan témákról esett szó, melyek fő napirendi pont-

ként nem kerültek a testület elé, de a bizottságok tárgyalták 
azokat. Közülük kiemelésre érdemes, hogy két civil szervezet-
nek szavazott meg támogatást a Pénzügyi és Településfejlesz-
tési Bizottság. A Bábolnai Önkéntes Tűzoltó Egyesület kapott 
működési célú fejlesztésekre, kiadásokra 600 ezer forintot, va-
lamint a Tiamo Moderntánc Egyesület részesült 500 ezer forint 
támogatásban. A bábolnai római katolikus templom felújítá-
sára is jutott önkormányzati támogatás, a testület 10 millió fo-
rinttal járult hozzá az építkezés költségeihez. Az Ácsi út mint-
egy 420 méteres szakaszán helyeznek el közvilágítást szolgáló 
kandellábereket, tájékoztató hangzott el a beépítetlen építési 
ingatlanokról, szó esett a három utcát érintő csapadékvíz el-
vezetési projekt engedéllyel, illetve engedély nélkül lakosság 
által végzett munkálatairól. Foglalkoztak egy „Interreg” pályá-
zattal, melyet Hidaskürt Község Önkormányzatával közösen 
nyújtanak be az önkéntes tűzoltó egyesületek támogatására.

– Második napirendi pontban a Szervezeti és Működési Sza-
bályzat módosításáról döntöttek a képviselők, majd a hulla-
dékgazdálkodásról szóló önkormányzati rendeletet helyezték 
hatályon kívül, miután június 1-jétől hazánkban új hulladék-
gazdálkodási rendszert vezettek be. Az önkormányzat közte-
rület-használati rendeletében is változtatást hajtottak végre.

– A testületi ülés folytatásában beszámolókat hallgatott meg a 
grémium. Elsőként a Bábolnai Százszorszép Óvoda és Bölcső-
de 2022-23. évi munkája került terítékre, majd a Bábolnai Álta-
lános Iskola beszámolójára került sor, a képviselők a Napsugár 
Művészeti Iskola tevékenységébe is betekintést nyerhettek, 
aztán a Bábolnai Sport Egyesület előző szezonját ismertette 
Zsidi Sándor ügyvezető, illetve az ÉDV Zrt. ivóvíz és szennyví-
zágazati beszámolóját is megismerhette a testület.

– A következőkben a Bábolnai Alapszolgáltatási Központ intéz-
ményvezetői pályázatát írták ki, ugyanis a jelenlegi intézmény-
vezető megbízatása lejár. A Bábolnai Televízió ügyvezetői 
pályázatát bírálták el ezután a helyi képviselők, akik egyhan-
gúlag támogatták Hantos Péter további öt éves kinevezését.

– Egyebek napirendi pontban villamosenergia tender lezárására 
került sor. A testület név szerinti szavazással egyhangúlag el-
fogadta az MVM Zrt. következő egy évre szóló közvilágítási és 
intézmények villamos-energiával történő ellátására tett aján-
latát. A múlt évihez képest mintegy felére csökkentek az árak, 
így 80-90 Ft/kWh.

– Foglalkozott még a képviselő-testület az óvoda nagy épületé-
nek villamos korszerűsítési munkáival, melyre a Wazopa Kft. 
által tett ajánlatot elfogadták.

ÖNKORMÁNYZATI HÍRADÓ

Az MVM Next Zrt. nyerte el a Bábolna Város Önkormányzatának  
gáz- és villamosenergia-beszerzési pályázatát

Bábolna Város Önkormányzata nyílt közbeszerzési eljárást folytatott le gáz- és villamosenergia beszerzésére.
Mindkét közbeszerzési eljárásban kizárólag az MVM Next Energiakereskedelmi Zrt. tett ajánlatot. A vállalat gázenergia tekin-

tetében éves 42.789.375 Ft-os teljes nettó összköltséget ajánlott, mely magában foglalja a földgáz termék árát és az RHD díjat is. 
Ezen összeg meghaladja a becsült éves 37.909.200 Ft-os költséget, azonban az önkormányzat energetikai szakértője szerint az 
ajánlat megfelel a jelenlegi piaci normáknak és árszinteknek, így a képviselő-testület elfogadta az ajánlatot. A gáz ára a korábbi 
beszerzési ár fele, harmada.

Az MVM Next Energiakereskedelmi Zrt. villamosenergia-beszerzési ajánlatát is elfogadta a képviselő-testület. A cég két rész-
ben nyújtott be ajánlatot, az egyik a Bábolna Város Önkormányzatának általános felhasználású villamosenergia beszerzésére, 
míg a másik rész a közvilágítási célú energiaellátásra vonatkozott. Mindkét ajánlat nettó ára (85,70 Ft/kWh és 80,70 Ft/kWh) 
kedvezőnek bizonyult a korábbi 2023-as árakhoz képest (183,91 Ft/kWh és 168,65 Ft/kWh). A villamosenergia díja 2023-as be-
szerzéshez képest 2024-ben kevesebb mint fele összegben fog realizálódni.

Energiaközösség létrehozása Bábolnán
2022. június 26-án kapott támogató okiratot Bábolna Város Önkormány-

zata és konzorciumi partnerei energiaközösség létrehozására Bábolnán. A 
projekt pilot projekt, azaz arra hivatott, hogy bemutassa, hogy miképpen 
lehet energiaközösséget létrehozni és működtetni a hazai jogszabályi kör-
nyezetben. Az energiaközösség létrehozása elindult, folyamatos a munka a 
konzorciumi partnerek és a szakértők között.

Kiírásra került az első közbeszerzés az energiaközösség működtetését 
biztosító szoftverrendszer beszerzése ügyében, valamint a Bábolna Ener-
giaközösség Nonprofit Kft. beadta kérelmét a Magyar Energetikai és Köz-
műszabályozási Hivatalban energiaközösségként való elismerés céljából. A 
szoftverrendszer beszerzésére irányuló közbeszerzés lezárása idén nyáron 
várható, és megkezdődött egy második közbeszerzés előkészítése is, amely 
az energiaközösség hardverelemeinek (napelemek, energiatárolók, busz-
töltő) beszerzésére irányul.

Bábolna város csapadékvíz 
elvezetésének fejlesztése -  
II. szakasz

Bábolna Város Önkormányzata támogatási kérel-
met nyújtott be a tavalyi évben szintén TOP PLUSZ 
felhívás keretében a csapadékvíz elvezetés fejleszté-
sének II. szakaszára, mely magában foglalja a Kinizsi 
és Radnóti utcák csapadékvíz elvezetésének felújí-
tását. A tervezett beruházás során a jelenleg meg-
lévő árkok átépítésre kerülnek TB elemmel burkolt 
árokká. Kérelmünk 2022. év végén jogosulttá vált a 
támogatás elnyerésére. A kivitelezés közbeszerzési 
eljárás köteles, melynek megindítására jövő tavasz-
szal kerül sor.
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Rendkívüli ülést tartott Bábolna Város Képviselő-testülete augusztus 31-én. 
– Az első napirendi pontban az ácsi katódgyár építésével kap-

csolatos kérdéseket tárgyalták nyílt ülésen, nagyszámú lakos-
sági részvétellel. Dr. Horváth Klára polgármester tájékoztatta 
a képviselőket és a résztvevőket az akkori helyzetről, az ön-
kormányzat birtokában lévő információkról, álláspontjáról. 
Ezt követően lakossági kérdések, vélemények hangzottak el, 
melyek egyértelműen kifejezték a bábolnai, banai és ácsi pol-
gárok tiltakozó véleményét a katódgyár építésével és üzeme-
lésével kapcsolatban. A városvezető válaszában hangsúlyozta, 
mivel a gyárat Ács közigazgatási területén tervezik megépíte-
ni és üzemeltetni, ez ellen Bábolna Városa jogilag nem tehet 
semmit. Kiemelte, a város lakosainak védelme érdekében 
erdősávok ültetését tervezik mintegy 3,5 hektár területen, il-
letve környezetvédelmi szondákat kívánnak telepíteni még 
a gyár építése és működése előtt, melyek kialakításához már 
felvették egy szakértő céggel a kapcsolatot. A polgármester 
ígéretet tett arra, hogy a lakosságot rendszeresen tájékoztat-
ják a katódgyár építésével kapcsolatos folyamatokról, illetve 
hangsúlyozta, az önkormányzat igyekszik mindent megtenni 
annak érdekében, hogy a környezeti terheléseket csökkent-
sék, és Bábolna élhetősége továbbra is megmaradjon.

– Ezután zárt ülésen tárgyaltak a képviselők a K52-es termálkút 
tisztításáról, felújításáról, melynek eredményeképpen a vízho-
zam és a metángáz mennyisége növekedhet.

– Útépítésre vonatkozó árajánlatok elbírálására került sor a kö-
vetkezőkben, mely a Hársfa utca és Akácfa utca aszfaltozására 
vonatkozott. A testület a Széles Út Kft. ajánlatát fogadta el, a 
cég októberben kezdi a munkálatokat mintegy 90 millió forin-
tért. Ezzel egyidejűleg az Ácsi útra kivezető útszakaszon egy 
úgynevezett sárrázó aszfaltozás is megvalósul.

– A nyár folyamán az óvodában, a sportcsarnokban és a telepü-
lés területén elvégzett beruházásokról is döntöttek a képvi-
selők.

– A Szabadidőparkban található teniszpálya bérbeadásával is 
foglalkozott a grémium, majd sor került a „Gördülő Fejlesztési 
Terv” elfogadására, illetve a Bábolnai Sport Egyesület 2024. évi 
támogatási kérelmét tárgyalták. Interreg pályázat elindítását 
hagyták jóvá a képviselők, mely Bábolna és Hidaskürt önkén-
tes tűzoltó egyesületeinek együttműködésére, támogatására 
irányul. Kiírásra javasolták a „Bursa Hungarica” pályázatot, va-
lamint szó esett a Rózsaerdei út feletti telkek közművesítésé-
ről is. Ez utóbbit az önkormányzat egyelőre elvetette, később 
kerül megvalósításra.

Katódgyár Bábolna határában
Június 21-én jelentette be Szijjártó Péter külügyminiszter, hogy Ács közigazgatási területén épül fel egy kínai katódgyár, 
mely a hazai akkumulátorgyártók legnagyobb hazai alkatrész-beszállítója lesz. A történet pikantériája, hogy az üzemet 
az autópálya déli szakaszán, Bábolnához közel, de ácsi területen kívánják megépíteni. A tervezett beruházás híre sok 
ácsi ellenérzését váltotta ki, a helyiek civil csoportot szerveztek, akik Bábolnán és a környező településeken is tartottak 
tájékoztatót. 
Az itt élők megdöbbenve értesültek 

a kiemelt állami beruházásként kezelt 
projektről, mely 1500 milliárd forintos 
árbevétellel, 1 terawattóra éves áramfo-
gyasztással számol - egy megye teljes la-
kosságának áramfogyasztása, és egy pak-
si blokk termelésének negyede -, emellett 
napelemparkot, és 300 lakásos lakópar-
kot is épít. A kínai Huayou-csoport ma-
gyarországi leányvállalata, a Bamo Tech-
nology a kételyek eloszlatása érdekében 
első körben sajtótájékoztatón ismertette 
a beruházás legfontosabb részleteit. A 
háttérbeszélgetésen elhangzott, hogy a 
gyártási folyamat során nikkel, mangán 
és kobalt keverékét elegyítik lítiumsóval, 
a két anyag egy elektromos kemencében 
egyesül. A nikkelt, mangánt és kobaltot 
Afrikában és Indonéziában bányásszák, 
Kínában tisztítják meg, dolgozzák fel 
és keverik össze, és a keveréket onnan 
hozzák hajókon és kamionokon Magyar-
országra. A cégnél évi 100 ezer tonna 

gyártási kapacitással számolnak, ami az 
alapanyagokat és a végterméket össze-
adva napi 25 kamionos forgalmat jelent. 
Az ácsi gyár éves árbevétele a 2026-os in-
dulás után várhatóan 4 milliárd euró, azaz 
1500 milliárd forint lesz. A magyarországi 
gyárak között ennél csak a győri Audi, a 
gödi Samsung és a kecskeméti Mercedes 
forgalma nagyobb. A Huayou többek kö-
zött éppen azért érkezett Magyarország-
ra, mert annyi akkumulátorgyár jött már 
ide, hogy sok potenciális ügyfelük van a 
környéken. Megállapodásuk egyelőre a 
Debrecenbe érkező akkugyárral van, akik 
a szintén debreceni BMW-gyárba szerelik 
majd be az akkumulátoraikat. 

Magyarországon rengetegen félnek 
attól, hogy minden, az akkumulátorok-
kal összekapcsolódó gyártási folyamat 
mérgez. A félelem azért alakult ki, mert a 
hazánkban már működő gyárakban több 
szabálytalanság is előfordult, több tűze-
set és baleset is történt, nem beszélve 

arról, hogy az ott dolgozók és a környé-
ken lakók egészsége is veszélyben lehet, a 
bátonyterenyei akkumulátor feldolgozót 
be is kellett zárni. Az ácsi gyár hírére civil 
szerveződés jött létre „Kiáll(t)unk Ácsért” 
elnevezéssel, melyhez a környékben élők 
is csatlakoztak. A szervezők civil lakossá-
gi fórumokon igyekeznek minél több is-
meretanyagot megosztani az itt élőkkel, 
és felhívni a figyelmet a magyarországi 
hasonló üzemekben már megtapasztalt 
nemtörődöm magatartásra, a környezet-
védelmi szabályok felrúgására, a föld, a 
talajvíz, a levegő szennyezésének foko-
zódására. A bábolnaiak is tartanak lakó-
helyük szennyeződésétől, hiszen a gyárat 
a településtől mintegy 3,5 km-re északra 
kívánják megépíteni, ami például az ural-
kodó szélirányt figyelembe véve aggasz-
tó lehet. Az ácsi és bábolnai lakossági 
fórumokon sokan kinyilvánították aggo-
dalmukat a katódgyárral kapcsolatban, 

Folytatás a 6. oldalon
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Rendes, munkaterv szerinti ülését tartotta Bábolna Város Képviselő-testülete szeptember 28-án. 
– Első napirendi pontban a Szociális és Oktatási Bizottság, va-

lamint a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke is-
mertette az általuk hozott döntéseket. Ilyen volt például egy 
lakossági kérelem gyaloghíd kialakítására a Kőrisfa utca – Mé-
száros úti becsatlakozásánál, melyhez több, mint 600 ezer fo-
rintos tervezői költségvetés is érkezett. A Hársfa utcában lakók 
is kérték, hogy a megnövekedett forgalomra tekintettel tiltsa 
ki az önkormányzat a teherautókat, illetve az újonnan kialakí-
tott úton kerüljön megközelítésre utcájuk. Szintén helyi lakos 
fordult tábla kihelyezési kérelemmel az önkormányzathoz a 
körforgalomban történő kerékpáros közlekedéssel kapcsolat-
ban. 

– Önkormányzati telkek visszavásárlásával, a vívó szakosztály 
támogatási kérelmével, a kereskedőudvarban történő telek-
rendezésekkel, a Városgazda Kft. alapító okiratának módosí-
tásával is foglalkozott a bizottság. A grémium elfogadott egy 
árajánlatot a sportcsarnok és az általános iskola közti nyaktag 
tetőszerkezetének építésére. Meghatározták a közmeghallga-
tás helyét és időpontját, mely október 26-án a testületi ülést 
követően a közösségi ház stúdiótermében kerül megtartásra. 

Hamarosan elkezdődik az Akácfa utca és a Víztorony utca asz-
faltozása, illetve az új úton, mely az Ácsi útra vezet ki, meg-
valósult a közvilágítás kiépítése, napelemes világítótestek 
kerültek kihelyezésre. Elkezdődött a metángázos kút felújí-
tása, azonban bekövetkezett egy csőtörés a Marek utcánál, 
melynek elhárítása után folytatódhat a kútfelújítási munka. Az 
Árkád ABC-nél a közútkezelő korábban megszüntette a parko-
lóhelyek egy részét, négyet újból ki fognak alakítani.

– Második napirendi pontban a költségvetési rendelet módo-
sítására került sor, eszerint 271 millió forinttal nőtt az önkor-
mányzat költségvetési főösszege, így az több, mint 3 milliárd 
forintra változott.

– A Szabadidőparkban található teniszpálya bérbeadásáról is 
döntött a grémium, négy jelentkező közül a legkedvezőbb 
Városgazda Kft. ajánlatára voksoltak a képviselők – 1 millió fo-
rint+áfa/év. 

– Ezután az ácsi katódgyár kapcsán az Urban Institute Magyar-
ország Zrt. levegő, talajvíz és környezeti terhelést mérő szon-
dák kihelyezésének ajánlatát tárgyalta a testület, melynek 
költsége 14,7 millió Ft. 

és a többség egyértelmű állásfoglalása 
szerint nem szeretnének ide ilyen jellegű 
üzemet. A céget képviselők ugyanakkor 
azt állítják, az ácsi gyár - ellentétben az 
akkugyárak egy részével – technológiája 
nem lesz mérgező, az EU-s és magyar sza-
bályok vonatkoznak majd rájuk. Kérdés, 
betartják-e azokat.

A „Kiáll(t)unk Ácsért” csoport vezetői az 
összefogásban látják a kiutat ahhoz, hogy 
a gyár ne épüljön fel. Több, hasonló cipő-
ben járó település szervezeteivel felvet-
ték már a kapcsolatot, így talán az ország 
döntéshozóihoz hangsúlyosabban jut el 
az egyértelmű tiltakozás hangja.

Bábolna Város Önkormányzata augusz-
tus 31-i rendkívüli, nyílt ülésén tájékoz-
tatta a lakosságot az ácsi katódgyár épí-
tésével kapcsolatos elképzeléseiről. Dr. 
Horváth Klára polgármester elmondta, 
a sajtóhírek megjelenésével egyidejűleg 
kapott tájékoztatást az önkormányzat az 
építkezéssel kapcsolatos helyzetről. Első 
körben a kínai gyárat képviselő kommu-

nikációs cég tájékoztatót tartott a kör-
nyékbeli polgármesterek részvételével, 
majd megalakult az a munkabizottság, 
amelybe a polgármesterek, ácsi önkor-
mányzati képviselők, valamint civil szer-
vezetek is meghívást kaptak. Információk 
szerint 900 fő foglalkoztatását tervezik, a 
dolgozók elhelyezése érdekében 300 fős 
lakóparkot építenének Ács közigazgatási 
területén. Bábolna Város Képviselő-tes-
tülete egyeztetve a helyi gazdálkodó 
szervezetek vezetőivel levegő, talajvíz 
és környezeti terhelést mérő szondák 
kihelyezéséről döntött, melyeket a gyár 
építését megelőzően szeretnének kiépí-
teni az Urban Institute Magyarország Zrt. 
közreműködésével. Ezen túl mintegy 3,5 
hektáros területet is kijelöltek Bábolna 
Rózsaerderdő lakórésze feletti helyen, 
ahol erdősítést kívánnak végrehajtani az 
uralkodó szélirány figyelembe vételével. 

A polgármester újabb érdekes eset-
ről tájékoztatta lapunkat. A Nemzeti 
Befektetési Ügynökség megkereste az 
önkormányzatot egy külföldi befektető 

társaság részére 18 hektár ipari terület 
megvásárlása érdekében, a bábolnai ipari 
parkban történő akkumulátorgyár épí-
tése céljából. Gyors, rendkívüli testületi 
ülésen döntöttek a helyi képviselők arról, 
hogy nem támogatják ezt a beruházást, 
Bábolnán nem is szeretnének hasonló 
ipari üzemet. Indokolásul egészségvédel-
mi, környezetvédelmi érveket sorakoztat-
tak fel, továbbá a település és gyermeke-
ink jövője, a mezőgazdasági területek, az 
élelmiszeripari gyárak, valamint az épített 
környezet védelme érdekében, illetve a 
munkaerőhiány okán nem támogatták a 
kérelmet. A képviselő-testület határoza-
tát elküldték a Nemzeti Befektetési Ügy-
nökségnek, melyet elfogadtak, és a jö-
vőben a bábolnai ipari parkot ilyen célra 
nem ajánlja ki.

Az ácsi katódgyár kapcsán találhat-
nak televíziós anyagokat is a Bábolnai 
Televízió YouTube csatornáján, ahol to-
vábbi részleteket is megtudhatnak.

Folytatás az 5. oldalról

ÖNKORMÁNYZATI HÍRADÓÖNKORMÁNYZATI HÍRADÓ

Aktív és interaktív turisztikai fejlesztések a Dunától a Bakonyaljáig
Bábolna Város Önkormányzata konzorciumi tagként vesz részt egy TOP_PLUSZ projektben 4 másik településsel (Almásfüzitő, 

Tata, Oroszlány és Ácsteszér) együtt. A projekt támogatási szerződésének aláírása 2023. március 28-án megtörtént. A projekt-
menedzsmenti, koordinátori feladatokat Komárom-Esztergom Megyei Önkormányzat látja el, míg a Duna-Gerecse Turisztikai 
Nonprofit Kft. feladata a projekt előkészítésének és megvalósításának szakmai támogatása. A projekt keretén belül az önkor-
mányzat egy mobilapplikáció-alapú csapatépítő játékot, illetve a Szabadidőparkban egy téglárium kialakítását, okospadok te-
lepítését tervezi.
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Bővülő helyi vállalkozások 
Bábolna Város Önkormányzata legfőbb prioritásai közé tartozik helyi vállalkozások bővülésének elősegítése, illetve a 
lakossági igényekre reflektáló településfejlesztés.
Az IKR Agrár Kft. új irodaház építési terveinek első lépése 

megvalósulni látszik azzal, hogy a közeljövőben megtörténhet a 
Wesselényi utca északi oldalán lévő telek átminősítése, így vég-
leges adásvételi szerződés lesz aláírható az IKR Agrár Kft. és Bá-
bolna Város Önkormányzata között. A cég és az önkormányzat 
megállapodása alapján minimális számú – a telek átminősítésé-
hez nélkülözhetetlen – fa kivágása szükséges.

Újonnan vásárolt földterületen – a Bábolna Sped Kft. raktár-
bázisa, és az OSI Food Solutions Kft. üzeme közötti részen - új 

telephelyet létesíthet a Bábolna Sped Kft. és a Bábolna Bio Kft., 
így tovább bővülhetnek ezen vállalkozások.

Bábolna Város Önkormányzata az északi lakópark (Hársfa utca 
– Akácfa utca) további fejlesztése mellett döntött. Ennek kere-
tében a Hársfa utcáig tartó utcarész közvilágítással való ellátása 
megtörtént, és várhatóan szeptember elejéig be fog fejeződni 
az Ácsi út jelenlegi városhatárig tartó közvilágításának kiépítése. 
Rövidesen megtörténik az újonnan eladásra kerülő telkek szá-
mára közműhálózat kivitelezése is.

Az egészségügyi  
alapellátás fejlesztése

Bábolna Város Önkormányzata a Terület- és Település-
fejlesztési Operatív Program Plusz keretén belül a „Helyi 
egészségügyi és szociális infrastruktúra fejlesztése” tárgyú 
felhívásra pályázatot nyújtott be. A támogatási kérelem 
elbírálása pozitívan zárult, az önkormányzat 100 millió fo-
rintot nyert az Egészségügyi Központ felújítására. 2023. 
február 16-án aláírásra került a támogatói okirat, jelenleg a 
közbeszerzési eljárás előkészítése folyik. 

A támogatásból az alapellátáshoz kapcsolódó helyiségek 
felújítása, kisebb belső átalakítása fog megvalósulni. A ki-
vitelezés mellett új eszközök, illetve bútorok beszerzése is 
megtörténik az orvosi praxisok és a védőnő számára a tá-
mogatásból.

ÖNKORMÁNYZATI HÍRADÓÖNKORMÁNYZATI HÍRADÓ

Új tanyagondnoki autó a Magyar Falu Program pályázatából
Új tanyagondnoki kisbusszal gyarapodott településünk szociális intézménye. Az új autó átadására az Életfa ünnepséget 
megelőzően került sor, melynek keretében Czunyiné dr. Bertalan Judit országgyűlési képviselő adta át a Magyar Falu 
Program pályázatának köszönhetően megvásárolt gépjármű kulcsait.
A mini ünnepségen dr. Horváth Klára polgármester elmond-

ta, a Bábolnai Alapszolgáltatási Központ dolgozói, közelebbről 
a tanyagondnok, Zsolnainé Fekete Erzsébet fogja használni a 
kisbuszt, akik hosszú idő óta várták már az új autót. Ez a gép-
jármű segít kiszolgálni azokat az embereket, akik szociálisan 
rászorulnak, a bábolnai és banai óvodába, bölcsődébe szállít-
ják a tízórait, ebédet, uzsonnát, illetve a város nyugdíjasait és 
a külső pusztai lakosokat is ennek segítségével látják el.

Czunyiné dr. Bertalan Judit az autó kulcsainak átadását 
megelőzően kifejtette, Bábolna az a szerencsés település a 
megyében, mely városi rangban áll immár húsz esztendeje, 
de lakosságszámát tekintve belefér a Magyar Falu Program 
pályázataiba. Kiemelte, Bábolna ennek keretében mindig csak 
arra pályázik, ami a kistelepüléseknek nincs, de elérhető a vá-
ros számára.

Magyarország helyi Önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény  
44-46. §. alapján biztosított jogkörömben a Képviselő-testület ülését

KÖZMEGHALLGATÁS
céljából

2023. október 26-án (csütörtök) 18.00 órára 
a Közösségi Ház Stúdiótermébe összehívom. 

NAPIREND:
Tájékoztató Bábolna Város 2023. évi helyzetéről,  
a 2024. évre várható változásokról 
Előadó:  dr. Horváth Klára polgármester 
  dr. Bacsárdi József jegyző

Bábolna, 2023. október 2. dr. Horváth Klára s.k.
polgármester
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INGYENES lakossági LED-csereprogram 
Bábolna Város Önkormányzata és a CYEB jóvoltából

Éljen a lehetőséggel, jusson ingyen izzókhoz, csökkentse a villanyszámláját 
és tegyen azért, hogy kevésbé terhelje a környezetet!

A LED fényforrások használata jelentős csökkenést jelent a villanyszámlában, és akár 10 
éves élettartamának köszönhetően használója sokkal kevesebb hulladékot termel, mint 
az, aki hagyományos izzóval világít. Egy átlagos magyar háztartásban 20 db izzó található, 
mely a teljes villanyköltség közel 1/3-át jelenti. Weboldalunkon - https://ledcsere.hu/ 
- található kalkulátorunk segítségével néhány kattintással kiszámolható, éves szinten 
milyen megtakarítást eredményez, ha korszerű izzókkal világítunk otthonunkban.

Hogyan lehet csatlakozni a programhoz?

A ledcsere.hu oldalon a „Jelentkezés”-re kattintva néhány perc alatt regisztrálhat 
bárki, akinek a nevén van villanyszámla. Néhány adat kitöltését, illetve dokumentum 
feltöltését követően a rendszer az éves áramfogyasztás, valamint az otthonában talál-
ható izzók száma és használati ideje alapján kiszámolja, hogy az adott háztartás hány 
ingyenes LED-re jogosult.

FONTOS! A regisztráció utolsó oldalán átvételi helyként Bábolnát jelölje be!

A jelentkezéseket a CYEB munkatársai ellenőrzik, így ez igénybe vehet néhány munkana-
pot. Az átvétel időpontjával kapcsolatban pedig a regisztrációt követő hetekben kapnak 
e-mailt a jelentkezők. A regisztráció akkor válik véglegessé, ha a jelentkezést visszaigazoló 
e-mailben található linkkel jelentkezési szándékát megerősíti.

R

A programba 
2023. október 31-ig 

lehet regisztrálni.

www.ledcsere.hu

A Bábolnai Közös  
Önkormányzati Hivatal  
központi telefonszáma  

megváltozott! 

2023. augusztus 1-jétől 

+36-20/57-33-067
telefonszámon hívható.

www.babolna.hu 
https://www.facebook.com/babolnahivatal
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Idén is sikert aratott a Bábolnai Gazdanapok
36. alkalommal nyitotta meg kapuit a Bábolnai Gazdanapok. A szervezők 20 ezer négyzetméteren több mint 200 szakmai 
kiállító közreműködésével kínáltak látnivalót, érdekes programokat a gazdálkodóknak és az érdeklődőknek.
A megnyitót a bábolnai hagyományokhoz híven a Ménesbir-

tok lovas-harsonásai és a Shagya-arab ötösfogat felvonulása ve-
zette be. Elsőként a Bábolna Nemzeti Ménesbirtok igazgatója, 
Haál Gábor köszöntötte a kiállítás résztvevőit. Mint mondta, a 
gazdanapok megrendezésében több éves tapasztalatot szer-
zett, de minden alkalom összeállítása más. A számtalan színes 
program közül kiemelte a Némethy Bertalan Regionális Díjug-
rató Bajnokságot, ahol több száz startot izgulhatott végig a kö-
zönség.

A Ménesbirtok igazgatóját követően Győrffy Balázs, a Nemzeti 
Agrárgazdasági Kamara elnöke, Gyuricza Csaba, a Magyar Agrár 
és Élettudományi Egyetem rektora, illetve Jakab István, a Magyar 
Gazdakörök és Gazdaszervezetek Országos Szövetsége elnöke 
osztotta meg gondolatait a közönséggel. Végül a 36. Bábolnai 
Gazdanapok megnyitására Feldman Zsolt mezőgazdaságért és 
vidékfejlesztésért felelős államtitkárt kérték fel. Beszédében az 
elmúlt két év hazai szántóföldi növénytermesztésének új típusú 
kihívásait, problémáit említette. Kiemelte azokat a kormányzati 
intézkedéseket, melyek a gazdálkodókat a nehézségek leküzdé-
sében segítik, mint a betárolt termények ellenőrzését, az Agrár 
Széchenyi Kártyával elérhető kedvezményes hiteleket, a még 
jelenleg is tartó hitelmoratóriumot, a tervezett őszi előlegfize-
tést. Az államtitkár beszélt a kisebb és nagyobb gazdaságok vi-
szonyáról is. Feldman Zsolt szerint a bizalmi tőke újraépítése az 
egyik legfontosabb feladat a magyar agráriumban.

A megnyitón több különdíj is gazdára talált. Mindenekelőtt 
miniszteri különdíjat vehettek át az IKR Agrár Kft. képviselői, 
Aranyosi Károly ügyvezető igazgató, illetve Nagy Lajos üzletági 
igazgató a mezőgazdasági inputanyagok és szolgáltatások, ki-
emelten a digitális technológiák kiemelkedő forgalmazóiként.

A gazdanapok programjai három napon át várták a látoga-
tókat. 20 ezer négyzetméteren több, mint 200 szakmai kiállító 
kínálta mezőgazdasági termékeit, szolgáltatásait, a látványos 
gépbemutatók mellett különféle előadások, kerekasztal beszél-
getések is a rendezvény részei voltak.

Cseh testvértelepülési küldöttség járt 
Bábolnán

A csehországi Zlata Koruna település vezetői már négy évvel ez-
előtt látogatást tettek Bábolnán azzal a szándékkal, hogy testvér-
települési kapcsolatot alakítsanak ki városunkkal. A covid járvány 
időlegesen megakadályozta ugyan az együttműködés létrejöttét, 
de idén májusban a cseh településen aláírhatták a megállapodást. 
A testvértelepülési delegáció ezúttal megtekintette az általános is-
kolát, megismerkedtek a közösségi házban zajló tevékenységekkel, 
jártak az óvodában, az önkéntes tűzoltóknál, és természetesen vá-
rosunk nevezetességeit is megmutatták vendéglátóik. A Kukorica 
Fesztivál programjaiba is betekintettek.

SZALMABÁLA FOTÓGALÉRIA 
Különleges természetfotó kiállítás  
a Bábolnai Gazdanapokon

Egyedülálló kezdeményezésével a Bábolnai Gazdanapok keretén 
belül az RWA Magyarország Kft. bábolnai és környékbeli fotósok 
munkáiból állított össze egy különleges fotókiállítást. Szalmabála 
oszlopokra felfüggesztve mutatták be a fotósok mezőgazdasághoz 
kapcsolódó műveit az érdeklődőknek. A bábolnai fotóklub három 
közreműködője is lehetőséget kapott a bemutatkozásra. A kiállító 
fotósok: Nyári Ildikó, Varga János, Hantos Péter, Szűcsné Sebestyén 
Zsófia, Ferenczi Attila, Szabó Béla, Mekli Zoltán.
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Együtt egy jó célért Járási bált rendeztek Bábolnán
Június 2-án városunk adott otthont az immár 8. alkalommal 

megrendezett járási bálnak. A Ménesbirtok kamaratermében 
kezdődő rendezvényt Molnárné dr. Taár Izabella, a Komáromi 
Járási Hivatal vezetője nyitotta meg, majd György István állam-
titkár köszöntötte a jó célért egybegyűlteket. A köszöntő után 
a járás kilenc településének fiatal tehetségei megható műsor-
számokkal mutatták be lakhelyük történelmét. A járás minden 
szegletét felvonultató ének-, zenés-, színházi-, vagy éppen 
táncos produkciók által a résztvevők gyakran eddig számukra 
ismeretlen momentumokat is felfedezhettek. Ezt követően az 
Ötösfogat étteremben elegáns vacsorával látták vendégül a 
megjelenteket. 

A jótékonysági bál hagyományát a járási hivatalvezető indítot-
ta útjára 2014-ben. Mint mondta, nagyon fontosnak tartja, hogy 
az irodai munkán kívül is jó kapcsolatuk legyen a járás telepü-
léseivel, az ott élőkkel. „Nem bürokraták vagyunk, hanem érző 
emberek. Mindannyian szeretnénk egy pluszt adni, egy olyan 
pozitív lábnyomot hagyni, hogy jól érezzük magunkat'' – vallja. 
Az ötlet megszületése után hamar eldőlt a bál célja is: a befolyt 
összeggel minden évben egy-egy település óvodáját támogat-
ják. A helyszínválasztás sem véletlen, hiszen az idei évben a Bá-
bolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsőde gyermekei örömét szol-
gálja az összegyűlt összeg. 

A bál ezúttal is nagy sikert aratott. A szervezőket boldogság-
gal töltötte el, hogy meghívásukat ennyire sokan fogadták el. 
„Érezni azt, hogy jó itt lenni. Itthon vagyunk, mert biztos, hogy 
ott kedves az ajándékozás, ahol otthon vagyunk, egy családi 
körben… Ez a komáromi járás így lett egy nagy család, és egy 
célért tud lüktetni, és immár 8. alkalommal tudunk itt lenni.” - 
büszkélkedett meghatódva Molnárné dr. Taár Izabella.

A bábolnai óvoda játszótornyot épít 
a járási bál bevételéből

A június 2-án Bábolnán megrendezett „Komáromi Járási Jó-
tékonysági Bál” mintegy 2 millió forintos bevételét szeptember 
27-én adták át ünnepélyes keretek közt a bábolnai óvodában. 
Az intézmény játszótorony építésére fordítja az összeget, az ap-
róságok várhatóan tavasszal vehetik majd birtokba az ovi udva-
rán készülő játékot.

Az ünnepi alkalom résztvevőit Molnárné dr. Taár Izabella, a Ko-
máromi Járási Hivatal vezetője, az esemény ötletgazdája köszön-

tötte. Külön kiemelte Czunyiné dr. Bertalan Judit országgyűlési 
képviselőt, Kancz Csaba megyei főispánt, Popovics György me-
gyei közgyűlési elnököt, valamint dr. Horváth Klára bábolnai 
polgármestert. Egy úgynevezett tanmesével kezdte beszédét az 
ötletgazda, melyet elsősorban a felnőtt résztvevőkhöz intézett, 
de a szőnyegen csücsülő ovisokhoz is eljuthattak a gondolatok.

Hivatalvezető asszony ezután őszinte köszönetét fejezte ki a 
megjelent vendégeknek az anyagi támogatásért, majd felkérte 
Czunyiné dr. Bertalan Judit országgyűlési képviselőt, ossza meg 
gondolatait a jelenlévőkkel. Mint mondta, az eltelt nyolc év alatt 
a jótékonysági járási bál támogatása mellett sokan kitartottak.

Kancz Csaba megyei főispán, miután megdicsérte a bábolnai 
ovisok fegyelmezettségét, arról beszélt, hogy az ajándékok az 
óvodákba mindig jó helyre kerülnek.

Popovics elnök úr helyi lakosként kiemelte, mindhárom gyer-
meke ebbe az óvodába járt, tapasztalatai alapján Bábolna egyik 
legnagyobb erősségének gondolja az itt folyó nevelői munkát. 

A Bábolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsőde apróságai műsor-
ral köszönték meg az adományozók jótékonykodását.

www.btv.hu
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ŐSZKÖSZÖNTŐ
A Bábolnai Általános Iskola hagyományaihoz híven idén is 

őszköszöntő programot szervezett az alsó tagozatos diákok 
számára. A szabadidőpark kitűnő helyszíne a hasonló rendez-
vényeknek, így a nyárias időnek köszönhetően szeptember 22-
én a komplett alsós közösség birtokba vehette a többhektárnyi 
zöldterületet.

A rendezvény az iskola tornapályáján közös zenés bemelegí-
téssel kezdődött, majd Bajcsainé Hajagos Ildikó intézményveze-
tő egy rövid útravalóval szolgált a gyermekek számára.

A kisdiákok 14 csapatot alkotva vonultak át a Szabadidőpark-
ba, ahol nyolc állomáson próbálhatták ki magukat. A pedagógu-
sok ügyességi, illetve szellemi feladványokkal várták őket.

Az alsósok pedagógusaikkal együtt tartalmas napot töltöttek 
el a szabadban, ahol a játékos tanulásé volt a főszerep. 

Az őszköszöntő program főszervezői, Kónyi Anett és Göröz-
diné Major Gyöngyi ezúton is szeretnének köszönetet mondani 

Bábolna Város Önkormányzatának a területért, az Árkád ABC-
nek a felajánlott nápolyiért, valamint a pedagógus kollégáknak 
a lebonyolításban nyújtott közreműködésért.

Méltó módon koronázták meg a tanévet a Tiamosok
Nyáron mentortáborban csiszolták tudásukat, szeptember elején pedig  
gálaműsorral indították az új tanévet

A tanév vége a városunkban működő Tiamo Moderntánc 
Egyesület életében is nagy esemény. Ez idén sem volt más-
ként, június 7-én a Ménesbirtok Kamaraszínházában egy 
fergeteges tanévzáróval vettek búcsút az ezúttal is mozgal-
mas és sikerekben gazdag évtől. 

Ezúttal már egészen fiatalokat is köszönthettek a csapatban: 
a „Mazsolák” nevű ovis csoport apróságai a profikat is leköröző 
lelkesedéssel léptek színpadra. A műsor végén egy meglepetés 
koreográfia keretében minden korosztályt felvonultattak, így 
szemmel láthatóvá vált a fejlődés és az egyes csoportok közötti 
összhang. Az elmúlt tanév is bővelkedett eseményekben: a de-
cemberben megrendezett első. bábolnai verseny mellett egy 
Budapesten megrendezett nemzetközi versenyen is drukkolhat-
tak a tehetséges kis táncosoknak. 

Természetesen a nyári szünidő sem telhetett tánc nélkül. Nép-
szerű volt idén is a Tiamo Moderntánc Egyesület „Mentortábora”. 
Július közepén öt napot töltöttek egy közösségben a modern-
tánccsoport tagjai kiegészülve olyan külsősökkel, akik a környe-
ző településekről érkeztek, vagy itt nyaraltak nagyszüleiknél. A 
tánctanulás mellett jutott idő szórakozásra, kikapcsolódásra, 
lazulásra is. A tábor mellett idén nyáron is több fellépésre nyílt 

lehetőségük, hiszen a környék rendezvényeinek 
rendszeres fellépőiként színesítették a programo-
kat.

Az oktatási rendszer szerint működő modern-
tánccsoport számára szeptembertől újabb tanév 
kezdődött, melyet nagyszabású gálaműsorral indí-
tottak. Ez alkalommal is az összes csoport minden 
növendéke színpadra lépett, hogy bemutassa az 
előző évben tanultakat. A mintegy kétórás program 
csoportos, szóló és duó koreográfiáinak tapsolha-
tott a kamaraszínház közönsége, illetve bemutattak 
„Mentortáboros” koreográfiákat is az ott résztvevő 
nem Tiamosokkal közösen. A gála során immár 

hagyományosan minden résztvevő táncos egyedi különdíjban 
részesült, illetve átadták a Tiamo Vándorkupát is, melyet immár 
két éve az a gyermek kap, aki az egész csoportért többet tett, 
mint társai. Ezúttal Tóth Lara érdemelte ki az elismerést.

Az új tanévben is nagy hangsúlyt fektetnek arra, hogy a gyer-
mekek ne idegenkedjenek a színpadi szerepléstől, a fellépése-
ken, gálaműsorokon az újonnan becsatlakozók is megfelelő ru-
tint szerezhetnek akár a versenyzéshez is. Természetesen ebben 
nagy szerepet játszik a biztos elméleti tudás. Lajos Henriett se-
gítségével az órákon elsajátítják a balett, az akrobatikus elemek 
és különféle más gyakorlatok alapvető elemeit és tánclépéseit. 
A fennmaradó idő szól az új koreográfiák megtanulásáról és be-
gyakorlásáról. A tudásszint megtartását a félévente megrende-
zendő vizsgákkal biztosítják. 

A tánccsoport igazi közösségként működik, a tanórákon és 
versenyeken kívül különféle csapatépítő programokon erősí-
tik összetartozásukat. Megemlékeznek a jeles ünnepekről, va-
lamint a gyermekek születés- és névnapjairól is. A nagyobbak 
koruknak és tudásszintjüknek megfelelően három csoportban 
tanulják a lépéseket. A csoportokban szeretettel várnak minden 
gyermeket, akit érdekel a moderntánc mozgalmas világa. 
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Sok újdonság várta a bábolnai ovisokat 
az idei nevelési év kezdetén

Az iskolába ballagóktól elbúcsúzva kicsit kevesebb, ám így is 
népes gyermeksereggel, hat óvodai és egy bölcsődei csoport-
ban 122 aprósággal indította a nevelési évet a Bábolnai Száz-
szorszép Óvoda és Bölcsőde. A három vegyes csoport mellett 
részben osztott csoportok is működnek. Idén mintegy 26 apró-
ság léphetett a büszke ovis életbe, ők egy teljes kiscsoportban, 
valamint a középsősökkel együtt játszhatnak. Néhányuknak 
nem volt ismeretlen az óvoda játékokkal teli udvara, a bölcsődét 
elhagyva immáron óvodásként kezdték meg életük új korszakát. 

A bölcsődében ismét teljes létszámmal, 12 csöppséggel indí-
tották az idei nevelési évet. Lipótné Horák Valéria intézményve-
zető lapunknak elmondta, ha a kisgyermekek betöltik második 
életévüket, akkor az új törvény szerint 14 főre emelkedhet a lét-
számuk. A várólista jelenleg rövid, a bábolnai lakcímmel rendel-
kező, dolgozó szülőknek van lehetőségük a bölcsődei elhelye-
zésre irányuló kérelmük benyújtására.

Az intézményben az elmúlt hónapok során Bábolna Város Ön-
kormányzata és a Képviselő-testület jóvoltából saját forrásból 
számos fejlesztést és felújítást végeztek. Dr. Horváth Klára pol-
gármester elmondta, hogy a kisóvoda egyik csoportja csőtörés 
miatt esett át teljes renováláson, valamint a tálalókonyha és az 
óvodapedagógusok öltözője is megújulhatott. Természetesen 
több tervezett beruházást is megvalósítottak. A nagy óvoda 
épületének teljes villamossági újrahuzalozása, valamint az étel-
lift és a villámvédelem felújítása után a gyermekek a nyári szü-
netet követően egy biztonságosabb, a kornak és az előírásoknak 

maximálisan megfelelő épületbe térhettek vissza. A városveze-
tés tervei szerint a jövőben a kisóvoda épületének villamos fel-
újítására is sor kerül majd.

A csoportok ugyan ideális létszámmal - 20-24 fővel - működ-
nek, azonban a képzett óvodapedagógusok országos szintű 
hiánya az intézményt is érinti. Az óvónők munkáját jelenleg pe-
dagógiai asszisztensek, valamint már nyugdíjba vonult óvoda-
pedagógusok és dajkák is segítik, emellett pedig folyamatosan 
várják a szép hivatás iránt elköteleződött jelentkezőket. Termé-
szetesen az óvodai dolgozók lelkes csapata mindent megtesz 
azért, hogy a nevelői munka és az intézmény a már megszokott, 
magas színvonalon és megfelelő minőségben működjön.

Új tanév kezdetén
Szeptember elsején ismét megszólalt a csengő a Bábolnai Általános Iskolában. A tanévnyitón 314 diákkal kezdték meg az 
új tanévet, 46 kis elsős lépte át első alkalommal az iskola küszöbét.
Ezt megelőzően a nyári szünetben már rendben megérkeztek 

a tankönyvek, a gyermekek zöme pedig kipihenten, kíváncsian, 
az új tanévre nyitottan érkezett meg az első napra – tudtuk meg 
Bajcsainé Hajagos Ildikó intézményvezetőtől. Az új jövevények, 
az elsősök negyvenhatan két osztályban, hagyományos tanrend 
szerint kezdték meg tanulmányaikat Pillérné Fekete Andrea és 
Bors Erika pedagógusok szárnyai alatt. Tartalmas tanév elé néz-
nek, hiszen a kötelező tanórákon kívül a sport terén, a testneve-

lés órák keretében labdarúgást és táncot is tanulhatnak, illetve 
játékos szakköri formában angol és német nyelvvel ismerked-
hetnek a gyermekek.

A nyolcadikosok jövő júniusban elhagyják az általános isko-
lát, de számukra ez a tanév meghatározó lesz a pályaválasztás 
és a középiskolai felvételik szempontjából. Idén két új tantárgy 
– színház és dráma, illetve állampolgári ismeretek – anyagát is 
el kell sajátítaniuk, valamint matematikából, szövegértésből 
és természettudományból vesznek részt országos mérésben. 
A középiskolai felvételiket segítendő matematikából, valamint 
magyar nyelv és irodalomból felvételi előkészítő foglalkozást in-
dítanak a végzősök számára.

Az intézményvezető lapunk számára azt is elmondta, az or-
szágosan ismert pedagógushiány a Bábolnai Általános Iskolát 
is érinti. Testnevelés, informatika, természettudomány, digitális 
kultúra és a fő tantárgyak területén keresnek tanítókat és szak-
tanárokat, de ebben a tanévben sikerült megoldást találni a diá-
kok problémamentes oktatására. Új pedagógusként Csorba Pet-
ra Krisztina végzős, pályakezdő angol szakos tanító, illetve Izsó 
Ferenc matematika szakos tanár, valamint Fehér Gábor vizuális 
kultúra és médiaismeretet oktató pedagógus erősíti a bábolnai 
tantestületet.

Az ünnepélyes tanévnyitón emlékéremmel és virágcsokorral 
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Szakmai vizsgák, lovastáborok tanévkezdés a lovasiskolában
A Bábolnán évtizedek óta működő lovasiskolában is elkezdődött a tanév. Viszont nyáron is élet töltötte be az intézményt, 
hiszen az előző tanév végzősei vizsgáztak, illetve táborozók is itt töltötték szünidejük egy részét.
A ballagás után újabb nagy esemény várta városunk lovasis-

kolájának tanulóit. A diákok dolgát nehezítette, hogy a szakvizs-
gák tekintetében számos változást vezettek be.

 Jónás Melinda, a Kisalföldi ASzC Pettkó-Szandtner Tibor Lo-
vas Szakképző Iskola és Kollégium igazgatója elárulta, hogy ez 
volt az első év, amikor szóbeli számonkérés már nem volt, azon-
ban online, interaktív vizsga keretében kellett számot adniuk 
az eddig elsajátított szakmai tudásukról. Emellett egy projekt-
feladatot és portfólióvédést is el kellett végezniük a sikeresség 
érdekében. Széleskörű tudásukat a gyakorlati feladatoknál is 
megcsillogtatták, természetesen a lovas tudásukról is számot 
kellett adniuk, ezt fogathajtás vagy díjlovaglás keretében tették 
meg, végül nagyon szép eredményekkel zárhatták le középisko-
lás éveiket. 

Az iskolában a tanév végeztével sem állt meg az élet, a Nem-
zeti Agrárgazdasági Kamara szervezésében egy szakmakóstoló 

tábort szerveztek, mely során a pályaválasztás előtt álló tanulók 
a gazda-lovász szakmával ismerkedhettek meg. Emellett saját 
szervezésű, bentlakásos táborokkal készültek, illetve napközis 
jellegű, tematikus táborokkal segítették a gyermekek szünidei 
felügyeletének megoldását.

Új tanév, új lehetőségek
 A programokban gazdag nyár után a városunkban működő 

lovasiskolában is kezdetét vette az új tanév. A tanévkezdés gör-
dülékenyen zajlott, Jónás Melindától, igazgatótól megtudtuk, 
hogy ezúttal 40 kilencedikes „kiscsikó” kezdte meg tanulmánya-
it, akik természetesen minden segítséget megkaptak az iskola 
közösségébe, valamint a kollégiumi életbe való sikeres beillesz-
kedéshez. 

A gazda-lovász és a belovagló szakirány mellett az idei évben 
lehetőség nyílt arra is, hogy érettségire felkészítő képzést indít-
son az intézmény. A két éves oktatás nem csupán az iskolában 
végzett tanulóknak nyújt alkalmat az érettségi megszerzésére, 
hanem bárkinek, aki bármilyen, a szakmajegyzékben szereplő, 
iskolai keretek között szerzett képesítéssel rendelkezik. A meg-
felelő felkészüléshez az iskola pedagógusgárdája is adott: saját, 
szinte állandó dolgozói állományuk és megbízási szerződéssel 
foglalkoztatott oktatók is biztosítják a már megszokott, magas 
szintű oktatási színvonalat.

 Az eddigi évekhez hasonlóan idén is nagy figyelmet fordíta-
nak a gyakorlati ismeretek megszerzésére. A tanulás és a mun-
ka mellett természetesen izgalmas programok is várják majd a 
Pettkósokat: októberben a hagyományos csikóavató ünnepség-
gel, decemberben pedig a szalagavatóval törik meg a hétközna-
pok monotonitását.

köszöntötték Vassné Hun Judit pedagógust negyven éves szol-
gálati viszonya okán, aki nyugdíj mellett tanítóként továbbra is 
segíti a gyermekek mindennapi nevelését.

Bajcsainé Hajagos Ildikó intézményvezető két, nyáron tör-
tént eseményre hívta fel a figyelmünket. Az egyik még az előző 
tanévhez kapcsolódik, mikor is immár második alkalommal ve-
hettek részt bábolnai 7. osztályos diákok a „Határtalanul” elne-
vezésű programban. Idén 5 nap leforgása alatt Szlovéniában és 
Horvátországban fedezhettek fel magyar történelmi és kulturá-
lis kincseket. A Muravidéktől Zágrábon át a horvát tengerparton 
keresztül a Zrínyiek sasfészkéig szám-
talan helyszínen tapasztalhatták meg a 
magyarság egykori jelenlétét.

A „Sulihős” pályázat keretében szintén 
az elmúlt tanévben 7 héten át az atléti-
ka versenyszámai kaptak főszerepet a 
testnevelés órákon. Iskolai versenyeket 
szerveztek, ahol a gyerekek a lehető leg-
több atlétikához kapcsolódó mozgásfor-
mával ismerkedtek és összemérhették 
gyorsaságukat, kitartásukat, erejüket, 
ruganyosságukat. A programot teljesítő 

iskolaként az Atlétikai Világbajnokság szervezői 23 db ingyenes 
jegyet biztosítottak a bábolnai diákok számára az augusztus 19-i 
nyitó programra. Élőben szurkolhattak a gyerekek a világ szá-
mos országából érkező kiváló atlétának, köztük olimpiai és vi-
lágbajnokoknak. Élőben követhették nyomon a férfi 1500 m-es 
előfutamokat, a női hétpróba súlylökés és 200 méteres futás szá-
mát, a férfi diszkoszvetés selejtezőit, a férfi hármasugrás selejte-
zőit, a férfi 100 méteres előfutamokat, a férfi súlylökés döntőjét, 
a női 10.000 méteres döntőt és a 4x400m vegyesváltó döntőjét. 
A résztvevő diákok életre szóló élményekkel térhettek haza.
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Jótékonysági bál a bábolnai százszorszép óvoda és bölcsőde Javára. 2023. 
május 13-án került megrendezésre a II. májusi jótékonysági batyus bál. Az 
összegyűlt baráti társaságok jó hangulatához a zenét a Sugar Band biz-
tosította. A szerencsés vendégek az este folyamán kisorsolt tombola tár-
gyakkal térhettek haza. A rendezvény sikerét bizonyítja, hogy 500.500,- Ft 
gyűlt össze, ami idén is a Bábolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsőde részére 
került felajánlásra. A bevételből ,,Kids góliát ovis szett'' elnevezésű beltéri 
játszóeszközöket kaptak a gyerekek, melyet nagy örömmel vettek birtok-
ba. A bált sokan és sokféleképpen támogatták, köszönet mind a pénzbeli, 
mind a tárgyi felajánlásokért!
tanúbizonyságot tettek hitükről a bábolnai református fiatalok  Pünkösd 
vasárnapján a Szentlélek eljövetelének napja mellett különleges eseményt 
is ünnepelhettek a Bana-Bábolna Református Gyülekezet hívei. A bábolnai 
protestáns templomban tartott ünnepségen öt helyi általános iskolás fiatal 
a konfirmálás ceremóniájának keretében erősítette meg hitét. A konfirmá-
lás után a fiatalok egyházi értelemben a gyülekezet nagykorú tagjává vál-
tak. Tiszteletes asszony véleménye szerint a konfirmáció pedig arra buzdít-
ja őket, hogy saját szempontjukból szemléljék a világot.
„együtt erő vagyunk, szerteszét gyöngeség.” - Wass albert szavai rékasi ká-
roly tolmácsolásában. Erdély hangulata, a történelem egy szelete elevene-
dett meg június 1-jén a bábolnai Szabadidőközpontban, ahol Rékasi Károly 
várta a közönséget. A közkedvelt színművész előadásában Wass Albert le-
velei, versei és egyéb írásai nyomán engedett bepillantást a II. világháború 
után emigrálni kényszerült író emlékeibe, érzéseibe, lelki vívódásába. Az 
előadás során a nézők bepillantást nyerhettek Wass Albert szerelmi életé-
be, a három feleségéhez fűződő érzelmeibe, de a főszerepet mégis legna-
gyobb szerelme, Erdély játszotta. 
pedagógusnapi köszöntő. Egy-egy szál virággal és a megbecsülés szavaival 
köszöntötte pedagógusnap alkalmából dr. Horváth Klára polgármester a 
Bábolnai Általános Iskola tanárait, dolgozóit június 2-án az intézményben. 
Ezt követően az óvodába is ellátogatott, hiszen az óvodapedagógusok és 
óvodai dolgozók is a gyermekek fejlődése érdekében végzik nap mint nap 
áldozatos munkájukat.
elsőáldozás. A bábolnai római katolikus templomban június 11-én két bá-
bolnai gyermek tehette ezt meg Milus Ferenc plébános áldásával, miután 
hittan tanulmányaik során eljutottak arra a szintre, hogy az oltári szentsé-
get befogadják. Az úrnapi ünnepélyes szentmise keretében Milus atya a 
szentgyónás és áldozás összefüggésére hívta fel a két fiatal figyelmét, il-
letve a szülők példamutató hatását is kiemelte. Arra kérte az elsőáldozó-
kat, hogy legyenek hitvallók, és legyenek mindig készen arra, hogy az Úr 
hívására megfeleljenek.
még utolJára közösen mozogtak. A tanév vége előtt még utoljára külön-
leges eseményen mozgatták meg városunk általános iskolájának tanu-
lóit. A június 14-én megrendezett sportdélelőttön már gondoltak a nyári 

VISSZATEKINTŐ
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szünidőre is, ezért szabadabb körülmények között próbálhattak ki olyan 
sportokat, melyeket nyáron is űzhetnek. A repertoárban a legkisebbektől 
a legnagyobbakig mindenki megtalálhatta a szívéhez közel álló műfajt: az 
alapvető labdajátékokon túl a röplabda, pingpong, floorball, tollaslabda, 
kerékpározás vagy éppen a roller is helyet kapott. A hatodik osztályos lá-
nyok külön tornagyakorlatokkal is készültek, nagy sikert aratva a mozgásra 
éhes diákok körében. A pihenésre vágyók pedig a klubhelyiségben felállí-
tott társasjáték-szobában lazíthattak. 
ismét bábolnára látogatott a megyei nyugdíJasok szervezete. Ismét fontos 
esemény helyszínéül választotta városunkat a megyei nyugdíjas szervezet: 
az „Életet az éveknek” Nyugdíjasszövetség Komárom-Esztergom Vármegyei 
Szervezete június 21-én a Városháza épületében tartotta klubvezetői érte-
kezletét. A tanácskozás fő céljául a 2023-as év eddigi munkájának értékelé-
sét tűzték ki. A gyűlést Popovics György, a Komárom-Esztergom Vármegyei 
Közgyűlés elnöke, dr. Kancz Csaba, a Komárom-Esztergom Vármegyei Kor-
mányhivatal főispánja, valamint dr. Horváth Klára, városunk polgármeste-
re is megtisztelte jelenlétével. Az értékelés során az egyes településeken 
működő klubok sokszínű tevékenységét is méltatták, valamint filmvetítés 
keretében szó esett megyénk rejtette kincsekről is, melyek érdekes prog-
ramlehetőséget szolgáltatnak minden korosztály számára.
kerti parti az idősek klubJában. Kerti partira invitálta városunk szociális in-
tézménye nyugdíjasainkat az Idősek Klubja udvarára június 23-ának dél-
utánján. Az időjárás is kegyeibe fogadta a résztvevőket, az árnyékot adó 
hársfák hűvöse alatt jólesett a paprikás krumpli, üdítő, a jó bor, fröccs, vagy 
egy kis söröcske.
„mert a haza lelked része, határait belevéste ezer éve a hit.” Június 4-én a 
Rákóczi Szövetség szervezésében városunk lakói ismét méltó módon em-
lékezhettek meg a trianoni békeszerződés aláírásának évfordulójáról. A 
megemlékezésen dr. Faragóné dr. Novadovszky Nóra, a Rákóczi Szövetség 
Bábolnai Szervezetének titkára köszöntötte az egybegyűlteket. Ezt követő-
en Chabat Éva előadóművész dalcsokrát hallgathatták az egybegyűltek. Az 
ünnepség Romanek Etelka, a Komárom-Esztergom Vármegyei Közgyűlés 
alelnöke ünnepi gondolataival folytatódott. A hagyományokhoz híven az 
emlékműnél koszorút helyeztek el a résztvevők. A megemlékezés zárása-
ként Milus Ferenc katolikus plébános és Kiss Máté evangélikus lelkész mon-
dott áldást az ünneplő közösségnek.
bábolnai alapszolgáltatási központ nyári tábora. Harmincnyolc kisdiák 
vett részt június utolsó hetében a Bábolnai Alapszolgáltatási Központ nyá-
ri táborában. A már évtizedek óta, minden évben nagy sikert arató nap-
közis tábor ezúttal is sok kalandot tartogatott a résztvevő gyermekeknek. 
Változatos érdekes programokkal szórakoztatták az idén is a gyerkőcöket, 
strandoltak, tekéztek, különféle érdekes előadásokat hallgattak a gyerekek 
a táborban, zárásként a Velencei-tóhoz, valamint a Dinnyési Várparkba lá-
togattak a lurkók.

az elmúlt időszakra
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Életfa ünnep 30 gyermek neve került fel a műalkotásra
A 2022-es esztendőben született kisgyermekeket és szü-

leiket köszöntötte Bábolna Város Önkormányzata augusz-
tus 24-én az önkormányzati hivatal előtt található Életfá-
nál. Ezt megelőzően átadták a 2023. április elseje és június 
30-a között született négy baba szüleinek az önkormányzat 
ajándékcsomagját, valamint a gyermekek életkezdési tá-
mogatásához szóló kérelmeket.

Az ünnepi alkalom résztvevőit Berkesné Szűcs Ágnes, a Bá-
bolnai Alapszolgáltatási Központ vezetője köszöntötte, külön 
kiemelve Czunyiné dr. Bertalan Judit országgyűlési képviselőt, 
Popovics György megyei közgyűlési elnököt, valamint dr. Hor-
váth Klára bábolnai polgármestert. 

Az ünnepség Popvics György elnök úr köszöntőjével 
vette kezdetét. Mint mondta, számára nagyon fontos a 
Bábolnához tartozás, a „bábolnaiság”, melyet jól szimbo-
lizál az Életfa, ahová 2015 óta minden évben felkerülnek 
az itt született gyermekek nevei. Ez tulajdonképpen egy 
köszöntés, egy megbecsülés a város részéről. Elnök úr át-
adta a vármegye üdvözletét is, majd hangsúlyozta, leg-
jobb azt látni, hogy amikor idejönnek egy aprósággal, a 
nagyobb tesó már keresi a saját nevét az Életfán.

A folytatásban a 2023. II. negyedévében született négy 
baba és szüleik vehették át az önkormányzat ajándékát. 
Dr. Horváth Klára polgármester Bábolna legjobb ünnepe 
kapcsán kifejtette, a város a gyermekekre és szüleikre a 
legbüszkébb, hiszen azok, akik gyermeket vállalnak, na-
gyon fontos dolgot tesznek. Utódot, utódokat nevelnek, 
és bábolnai lakosként itt élnek közöttünk.

Ezt követően Czunyiné dr. Bertalan Judit országgyűlési kép-
viselő ünnepi gondolatait hallgathatták az egybegyűltek. Mint 
mondta, minden megszületett gyermek egy őrhely. Annak bi-
zonyítékai, hogy van hit, van bizalom a teremtőtől a jövő felé, 
ezért megkaphatjuk a gyermeksírás és gyermeknevetés örö-
mét. A gyermeknevelés hétköznapi rutinjai mellett hajlamosak 
vagyunk elfelejteni, hogy amikor egy, két, három gyermek van 
közöttünk, észrevegyük, hogy őket azért kaptuk, hogy valami 
maradjon belőlünk, valamit át tudjunk adni abból, amit mi is 
kaptunk.

Az Életfára felkerült gyermekek szülei ezután egy szál virág kí-
séretében átvehették az ünnepi alkalomra készült emléklapot.

Továbbra is töretlen a jó kapcsolat 
Különleges vendégek ismerkedhettek városunk szépsé-

geivel július elején. A dán testvértelepülésünkről, Maria-
gerfjordból érkező meghívottakat öt napon keresztül helyi 
fiatalok kalauzolták el Bábolnán. 

A programok során természetesen Bábolna játszotta a fősze-
repet, de a környék további szép helyeit is megtekinthették. A 
delegációval érkező fiatalok az éjszakai érkezés után a Bábolnai 
Strand és Termálfürdőben pihenhették ki a kimerítő utazást, 
majd másnap az OSI Food Solutions Kft. munkásságával, vala-
mint a Ménesbirtok nevezetességeivel ismerkedtek. A követke-

ző napon a Balaton környékét csodálhatták meg, ahol izgalmas 
kalandokkal is készültek számukra. A hátralévő napokon Tatán, a 
Cseke-tónál, valamint a Monostori Erődben szereztek életre szó-
ló élményeket. Végül, zárásként közös főzéssel és sütögetéssel 
búcsúztak városunktól. Az est folyamán magyar és dán speciali-
tások is terítékre kerültek. A finom fogásokat a Cseperedők Nép-
tánccsoport közreműködésével közös táncolással vezették le. 

 A körülbelül 1500 kilométerre található Mariagerfjord már 
1995 óta Bábolna testvérvárosa. A rendszeres kapcsolattartást a 
nagy távolság sem akadályozza, a tavalyi évben például bábol-
nai fiatalokat láttak vendégül Dániában. Dr. Horváth Klára, váro-
sunk polgármestere lapunknak elárulta, hogy már a jövő évre 
szóló meghívásról is szó esett. „Ez azért is jó, mert megismernek 
más kultúrákat, más embereket. Földrajzot tanulnak, történel-
met tanulnak. Más helyekkel ismerkednek és nyelvet gyakorol-
nak, amely nagyon-nagyon fontos” – vallja.

A városvezető szerint a már hosszú évek óta fennálló jó együtt-
működés legfőképpen a dán csapatot vezető Lars Otte Koe-
foed-nek, bábolnai részről pedig dr. Bacsárdi József jegyzőnek 
köszönhető, akik mindketten nagyon sokat tettek, tesznek azért, 
hogy a szoros kapcsolat fennmaradjon és a résztvevő fiatalok 
minél szélesebb körben megismerhessék egymás lakóhelyeit. 

A Bábolnán töltött hét ismét megerősítette a két település 
közötti kapcsolatot, mindkét csapat készül már a jövő nyári vi-
szontlátásra.
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Nonprofit Kft.

Hulladéknaptár
2023 II. félévre 2023.07.03-tól
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Bio hulladék ürítése

Maradék hulladék ürítése

HAK

papír 15 01 01 korlátlan korlátlan
műanyag 20 01 39 korlátlan korlátlan
fém 20 01 40 korlátlan korlátlan

kiselejtezett 
elektromos és 
elektronikus ber.

20 01 36 korlátlan korlátlan

fénycsövek, 
izzók 20 01 21* korlátlan korlátlan

étolaj 20 01 25 korlátlan korlátlan
elem, 
akkumulátor 20 01 33* korlátlan korlátlan

kiürült festékes 
dobozok,olajos 
flakonok

15 01 10*         10kg/nap 50kg/év    

beton,tégla, 
cserép, kerámia 
törmelék 
vegyesen

17 01 07      150kg/nap               1.000kg/év   

gumiabroncs 16 01 03       4 db/nap        16 db/év
zöld hulladék 20 02 01 100 kg/nap 600 kg/év
lom hulladék 20 03 07 150 kg/nap 600 kg/év

Hulladék 
megnevezése

napi maximálisan 
leadható 
mennyiség

éves maximálisan 
leadható mennyiség

Hulladékudvarok háztartási eredetű hulladékbeszállítás rendje  
2023. Július 01-től

Változott a hulladékgazdálkodás rendszere
A GYHG Győri Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. tájékoztatása szerint a hulladékgazdálkodás rendszere a MOHU MOL 
Hulladékgazdálkodási Zrt. szervezésében 2023. július 1-től megújult, melyben egyre nagyobb szerepet kap a hulladékok 
újrahasznosítása és a körforgásos gazdaság.
Bábolna területén továbbra is a GYHG Győri Hulladékgazdál-

kodási Nonprofit Kft. látja el a hulladékszállítási és hulladékgaz-
dálkodási közszolgáltatási feladatokat. Ezután is a megszokott 
helyeken állnak rendelkezésre a szelektív hulladékgyűjtő szige-
tek, ahol a műanyag, papír, üveg és fém csomagolóanyagokat 
lehet díjmentesen, válogatva elhelyezni. 

A hulladékudvarok 2023. július 3-tól továbbra is külön térí-
tés nélkül, ezzel együtt a korábbiaknál nagyobb odafigyeléssel 
vehetőek igénybe a háztartásból származó hulladékok elhelye-
zésére. A hulladékudvarba beszállítani kívánt hulladékot az ud-

varban hulladék fajtánként mérlegelni szükséges, ezért a szol-
gáltató kéri, hogy a behozni kívánt anyagokat már válogatva, 
mérlegelhető formában hozzák el a létesítménybe. Az ügyfelek 
folyamatos kiszolgálása érdekében a vidéki hulladékudvarok-
ban egyszerre egy beszállítást végző jármű tartózkodhat. Az 
utolsó beszállítás megkezdése zárás előtt húsz perccel lehet-
séges. A jogosultság igazolására magyarországi lakcímkártya 
szolgál. A hulladékudvarok továbbra is a lakosság kiszolgálására 
működnek, oda a jövőben is háztartási mennyiségben történik 
a befogadás. Megváltozott a hulladékudvarok nyitva tartása is. A 
bábolnai hulladékudvar keddenként 9 és 18 óra között, szomba-
tonként pedig 11 és 13 óra között tart nyitva a nyári időszakban.

Bábolnán a hulladékszállítás a következő időpontokban tör-
ténik:
- maradék hulladék (szürke kuka) ürítése minden páratlan hét 
keddi napján
- bio hulladék (barna kuka) ürítése minden hét szombati nap-
ján
A szolgáltató kéri, hogy a hulladékgyűjtő edényt, kukát ürítési 

napon reggel 6 óráig helyezzék ki!
További kommunális szolgáltatási információk a www.gyhg.

hu weboldalon, a Hulladék 112 applikációban és a GYHG face-
book oldalán olvashatóak.
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Kedves Bábolnai Lakosok,  
Katolikus Hívők, Vállalkozók,  
és minden jószándékú Bábolnai!

A bábolnai katolikus templom épített örökségünk része. Régen 
templomunk a Ménesbirtok része volt. Ők építették és gondos-
kodtak róla, az államosítás után került a plébánia tulajdonába.

A többszáz éves templom felújítása szükségessé vált. A tető 
és a torony szerkezete az idők folyamán nagyon rossz állapotba 
került. A felújításhoz szükséges15 millió forint támogatást álla-
mi pályázatból kaptuk, ezen túl Bábolna Város Önkormányzata 
is 10 millió forinttal támogatta az építkezést. A Bábolna Nemzeti 
Ménesbirtoktól is sok segítség érkezett, a hívek nagylelkű ado-
mányait is köszönjük A felújításhoz szükséges terveket önerő-
ből finanszíroztuk, támogatást kértünk az egyházmegyétől is. 

A nagytető felújítása megtörtént, melynek előkészítéseként 
hívők lelkes csoportja áldozatos munkájának köszönhetően a 
padlásról sikerült eltávolítani az ott felhalmozódott hulladékot, 
illetve szabaddá tenni a templom mennyezetének padlás felőli 
oldalát. Ekkor derült ki, hogy a boltíves mennyezettel is komoly 
problémák vannak, ezért szükségessé vált a templombelső egy 
részének felállványozása. Ősszel megkezdődhet a mennyeze-
ti felújítás, és a sekrestye tetejének cseréje is. 2024. évi terv a 
templomtorony felújítása, ami szintén veszélyes állapotban van. 
Ez az adományok további alakulásától függ. 

Kis közösségünk segítség nélkül nem tudja felújítani a temp-
lomot. A felújítást tovább halogatni nem lehet. 

Tisztelettel kérjük, hogy lehetőségéhez mérten adományával 
Ön is segítse a templom felújítását.      

Adományaikat a következő módon tudják  
eljuttatni hozzánk:
– banki átutalással  

(OTP Bank, jogosult neve: Római Katolikus  
Egyházközség Bábolna,  
számlaszám: 63200092-15903239

– készpénzes befizetés,  
személyesen a sekrestyében

Banki utalásnál kérjük, a közlemény rovatba tüntessék fel, 
hogy „templom felújítása”.

Az adományról igény esetén igazolást tudunk kiadni.
Minden jólelkű adakozót a Jóisten sokszorosan áldjon meg!

Milus Ferenc plébános

REFORMÁTUS ISTENTISZTELETEK 
a bábolnai protestáns templomban

MINDEN VASÁRNAP  
10.30 ÓRAKOR
Igét hirdet Sebestyén Katalin lelkész 
(Tel.: 30/632-46-06)

Gondnok: Farkas Károlyné  
(Tel.: 70/236-3806; 34/368-615)

EVANGÉLIKUS ISTENTISZTELETEK 
a bábolnai protestáns templomban

minden hónap 2. és 4. vasárnapján 
15 órai kezdettel
Lelkészi hivatal: 
2900 Komárom,Mártírok útja 10.  www.komarom.egyhazkozseg.hu

Lelkész: Kiss Máté  
Tel.: 20/620-27-81 - e-mail: evkissmate@gmail.com

Az új kenyér ünnepén
Ünnepi szentmisét és kenyérszentelést tartott Milus Ferenc, 

római katolikus plébános augusztus 20-án, az államalapítás és 
államalapító Szent István király és az új kenyér ünnepén a bá-
bolnai római katolikus templomban. Hazánk nemzeti ünnep-
napja a magyar katolikus egyház főünnepe, amikor Magyar-
ország fővédőszentjére, I. István királyunk szentté avatására is 
emlékezünk.
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Arab Lovak Fesztiválja
Emléktáblát avattak dr. Papócsi László tiszteletére

Az arab lovaké volt a főszerep június 16-tól 18-ig a Bábolna Nemzeti Ménesbirtokon. Az európai tenyészszemlén 7 
országból érkezett 142 Shagya arab és arab telivér versengett a bajnoki címekért. 
A Magyarországi Arablótenyésztők Egyesülete szervezésé-

ben lebonyolított Arab Lovak Fesztiválja kezdőprogramjaként 
dr. Papócsi László, egykori miniszterhelyettes, a Bábolna Rt. volt 
vezérigazgatója tiszteletére emléktáblát avattak a Ménesudvar-
ban. Papócsi dr. állatorvosként Bábolnán kezdte pályafutását 
1964-ben, majd laborvezető, főállatorvos, állategészségügyi 
igazgató, illetve vezérigazgató helyettes, később, 1982-től 90-ig 
miniszterhelyettes. 1983 és 1999 között a Magyar Lovas Szövet-
ség elnöki tisztét is betöltötte, miközben 1990 és 1997 között 
a Bábolna Rt. vezérigazgatója volt. „Elévülhetetlen érdemeket 
szerzett a magyar lovassport, lótenyésztés és képzés felvirágoz-
tatásában, a Bábolnai Ménes épületei, így a Tiszti Kaszinó és a 
lovarda felújításában, a Bábolnai Arab Ló megmentésében” áll a 
lovarda falán elhelyezett emléktáblán.

Az arab lovak európai fesztiválja, versengése három napon ke-
resztül zajlott a Ménesbirtok lovaspályáján. A Bábolnai Arab faj-
ta hírnevét is öregbítő Európa Bajnokságon  bebizonyosodott, 
hogy a Shagya-Arab ma is világhírű. A különböző kategóriák 
versenyeiben négy Shagya-Arab championátusból hármat bá-
bolnai lovak nyertek. A verseny egyfajta tenyészszemle is, ahol 
az arab lovak tenyésztői megbizonyosodhatnak arról, kancáik, 
ménjeik, csikóik milyen messze vannak az ideálistól – tudtuk 
meg Rombauer Tamástól, a Magyarországi Arablótenyésztők 
Egyesülete elnökétől. Mint mondta, ez azért is fontos, mert 

a mostani, kedvezőtlen gazdasági helyzetben a lovakat nem 
könnyű értékesíteni, ezért tartani kell a lelket a tenyésztőkben 
és érdeklődőkben.

A Shagya-Arab hazájában, Bábolnán a Ménesbirtok igaz-
gatója, Haál Gábor ma is büszke a tenyésztési eredményeikre. 
Kiemelte a tenyésztésben dolgozók munkáját, hiszen mint 
mondta, elsősorban az ő tevékenységük eredménye a meg-
számlálhatatlan díj és győzelmi kupa, ami a lovak értékesítésére 
is pozitív hatással van.

Zenélő arborétum
Szolid hangvételű zene csalogatta az érdeklődőket augusztus 19-én a késő délutáni órákban a bábolnai arborétumba. A 
„Zenélő arborétum” elnevezésű program keretében a város önkormányzatának művelődési intézménye szervezésében 
hagyományosan többféle zenei stílus szólalt meg a mintegy 20 hektáros park különböző pontjain. 
Az arborétum bejáratánál Szombathelyi Patrik és testvére, 

Betlen, handpan nevű hangszerjátéka szórakoztatta a közön-
séget. Valamivel távolabb Vereckei Attila gitározott, sokszínű 
műsora énekszóra csábította közönségét. A gitáros-énekes fe-
lesége, Vereckei Beáta fuvola előadásával a komolyzenei műfajt 
képviselte. Az ismert népzenész, Horsa István népi hangszereket 
bemutató „hangszer-simogatójával” a legifjabb korosztályt is 
ámulatba ejtette. 

A szervezők a zenehallgatáson túl kétféle relaxációs lehető-
séget is kínáltak az arborétumba látogatóknak. Horváthné Gu-
lyás Mária irányításával jógázhattak, illetve Forján Viktóriával az 
„Erdő-zengő” hangfürdő nyugalmat árasztó programján is részt 
vehettek.
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Labdarúgás 
A felnőtteknél változó teljesítmények, az U19-es csapat kitűnően szerepel

A nyár a szokásoknak megfelelően rövid pihenővel, majd edzésekkel és felkészülési mérkőzésekkel telt a Bábolna SE 
felnőtt labdarúgói számára. Ez az időszak az átigazolások ideje is, ilyenkor a klubok igyekeznek lehetőségeik és elképze-
léseik szerint olyan labdarúgókat a csapatba illeszteni, akik megfelelnek elképzeléseiknek. Józsa Péter csapatába kapus 
posztra Váczi Mátét igazolták Kapuvárról, két védőjátékos, Kovács Milán Gönyűről és Mátyás András a Komárom U19-es 
együtteséből, középpályára Prácser Bence egy osztrák csapattól, Maruzs Róbert pedig támadóként Mezőőrsről érkezett, 
viszont hirtelen és mindenki legnagyobb meglepetésére a kitűnő belső védő Bognár Ádám távozott a csapattól.
Már hét fordulót bonyolítottak le a megyei első osztályú lab-

darúgó bajnokságban az augusztus végi kezdés óta. Együtte-
sünk számára Táton indult a szezon, ahol nagyon korán kétgólos 
hátrányba került a bábolnai gárda. Kétszer is sikerült visszajönni 
a mérkőzésbe, ám a védekezés megingásai miatt kétgólos hát-
ránnyal zártak focistáink. DG Tát SE – Bábolna SE 4:2.

Szeptember első vasárnapján a Tata együttese érkezett Bá-
bolnára, akikkel eseményekben és gólokban gazdag meccset 
játszottak legényeink. A tavalyi bronzérmes ellen meglehetősen 
foghíjas bábolnai gárda állt ki mindössze két cserelehetőséggel. 
Betegségek, sérülések tizedelték a csapatot, ráadásul a védelem 
ismét nem volt a helyzet magaslatán. Bábolna SE - Tatai AC 3:3.

Még mindig betegségek, sérülések és ráadásul eltiltások hát-
ráltatták Esztergomba látogató együttesünket. Ennek ellenére 
már a mérkőzés első félidejében sikerült bebiztosítani a vendég-
előnyt, sőt, ezúttal védelmünk is a helyén volt, hiszen a hazaiak 
nem tudtak gólt szerezni. FC Esztergom – Bábolna SE 0:2.

Az esztergomi győzelmet követően a Kecskéd gárdája látoga-
tott Bábolnára. A találkozó a vártnál jóval nehezebben alakult, 
már az első félidőben öt gól esett, ezúttal a mieink vonulhat-
tak egy gólos előnnyel pihenni a szünetre. A második játékrész 
derekán kiegyenlítettek a vendégek, de a mieink erőfeszítései 

már nem eredményeztek találatot. Józsa Péter edző azt szeret-
te volna, ha a labdatartás lehetőségét az ellenfélnek átengedve 
labdaszerzősből tudnak focistáink ellentámadást indítani, de az 
indulásokból történő passzok rendszerint a vendégeknél lan-
doltak. Bábolna SE - WATI Kecskéd KSK 3:3.

Az 5. fordulót szabadnaposként kihagyták focistáink, hiszen 13 
csapat szerepel a bajnokságban. Ezután október első vasárnap-
ján Lábatlanon vendégszerepeltek, ahol meglepő és váratlan 
eredmény született. A hazaiak enerváltan, gyengén futballoz-

Rengeteg tudással és sok élménnyel gazdagodtak
Programokban gazdag táborba invitálta a labdarúgás iránt érdeklődő kisiskolásokat a Bábolnai Sportegyesület augusz-
tus elején. A már hagyománynak számító focitábor idén is sikeresnek bizonyult, 38 ifjú focistafiú és egy kislány hódolt a 
labdarúgás szenvedélyének. 

Az öt napos tábor első napjain főként az edzésekre, a fejlesz-
tésre koncentráltak, a szakmai munka minőségéhez és a tábor 
sikeréhez a gyermekek által már jól ismert három edzőn kívül 
több, a BSE Labdarúgó Szakosztályának berkeiben nevelkedett 
focista is hozzájárult. Ezt követően a hét második felében az 
élményekre és a kikapcsolódásra terelődött a hangsúly. Kéz-
műves foglalkozásokkal és kirándulásokkal gondoskodtak ar-

ról, hogy a gyermekek kellemes élményekkel térjenek haza és 
hasznosan töltsék a szabadidejüket. Maradandó emlék például 
az arborétumba, valamint a dunaszerdahelyi DAC stadionba tett 
kirándulás. Emellett városunk önkormányzatának jóvoltából a 
Sportcsarnok épületét is használhatták, mely külön izgalmakat 
tartogatott, hiszen egy éjszakát is ott tölthettek. Végül a hagyo-
mányos mini világbajnoksággal zárták a hetet, a közös ünnep-
lést és díjátadót követően pedig mindenki ajándékokkal és él-
ményekkel gazdagodva térhetett haza. 

A sportegyesület mindig kiemelt figyelmet fordított az után-
pótlás nevelésére, az erős szakmai munkára. Sikerüket mi sem 
bizonyítja jobban, minthogy már a szomszédos megye nagyobb 
egyesületei is vadásznak a bábolnai tehetségekre.  Ilyenkor 
ugyan nehéz szívvel vesznek búcsút tőlük, azonban a szomorú-
ság mellett ott bujkál az öröm is. „Ez büszkeséggel tölt el min-
ket, emellett annak is örülünk, hogy ezeknek a gyerekeknek, 
akik elkerülnek innen, van egy útjuk, ami felfelé vezet” – vallja 
Csongrádi Péter edző, a tábor vezetője. A munka természetesen 
folytatódik, a sportegyesületnél továbbra is várják minden olyan 
kisgyermek jelentkezését, aki kedvet érez e népszerű sportág-
hoz.

A BÁBOLNAI U19-ES CSAPATA BÁBOLNAI U19-ES CSAPAT
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Kemény munka és töretlen lelkesedés  
a kézilabdások nyári táborában

A labdarúgás mellett a nemrégiben újraindult kézilabda is népszerű sportágnak bizonyul Bábolnán – legalábbis a gyer-
mekek körében. Ezt az augusztusban megrendezett nyári tábor is bizonyította, ahol a szünidei pihenő után egy vissza-
szoktató, csapatépítő hétre invitálták az utánpótlás tagjait. 

Dr. Lipóth Gyula, az Ács Kinizsi SC Kézilabda Szakosztálya tech-
nikai vezetőjének irányítása mellett az egy hetes turnus során 
a tíz lány és egy fiú lelkesen vetette bele magát a napi három 
edzésbe, melyek során a tavalyi évben tanultakat is felelevení-
tették. A három edzés mindenre kiterjedően erősítésből, tech-
nikai jellegű gyakorlatokból és taktikai elemekből épült fel. A 
megerőltető tréningek mellett természetesen a pihenésre is 

szántak időt, a Bábolnai Strand és Termálfürdő hűs medencéi-
ben való ejtőzés kellőképpen regenerálta fáradt végtagjaikat. 
Végül az utolsó napon még visszatértek a gyakorláshoz, hogy 
kellőképpen felkészülten vághassanak bele a következő tanév-
be.

A szakosztály szeptembertől ismét gőzerővel lépett műkö-
désbe, az általános iskola kisebb és nagyobb gyermekeivel is 
igyekeznek megismertetni és megszerettetni tevékenységüket. 
A sportág a gyermekek mellett a szülők tetszését is elnyerte, 
mindenki lelkesen viszi az edzésre csemetéjét, vesz részt a prog-
ramokon, valamint többen anyagilag is támogatják a működé-
süket. A szülők mellett cégek is segítik őket, melyért nagyon 
hálásak. 

Bár bábolnai színekben létszámhiány miatt még nem tudnak 
komolyabb versenyeken indulni, a Bozsik Program diákolimpi-
áján már ismerkedhettek a mérkőzések hangulatával. Aki ko-
molyabban szeretne foglalkozni ezzel a sporttal, annak az ácsi 
csapatban nyílik erre lehetőség.  „Az a cél, hogy minél több gyer-
mekkel megszerettessük a kézilabdát, legyen egy ilyen mozgás-
lehetőség is” - árulta el edzőjük. Természetesen a távolabbi cél, 
hogy a szakosztály ismét felépüljön, és a bábolnai csapat is részt 
vehessen a korosztályos bajnokságokon.

tak, legényeink már az első félidő végén három gólos előnyhöz 
jutottak. A nagyarányú idegenbeli győzelemhez Czeglédi Ádám 
négy, Prácser Bence és Németh Zsombor egy-egy találattal já-
rult hozzá. Lábatlani ESE – Bábolna SE 1:6.

Ismét versenyben  
a bábolnai U19-es labdarúgócsapat

Néhány év szünet után ismét sikerült a Bábolna SE Labdarúgó 
Szakosztályának U19-es focicsapatot indítani, egyelőre a me-

gyei másod osztályban. A Karvaj Ottó irányította legénység kitű-
nően szerepel. Csémen 9:0-ra, hazai pályán Bokod ellen 10:1-re, 
Nagyigmánd ellen 17:3-ra nyertek, majd Almásfüzitőről távoztak 
1:0-s győzelemmel, majd itthon kikaptak az Ászár együttesétől.

Nyilvánvaló cél a bajnokság megnyerése, ezzel a megyei első 
osztályba jutás. A fiatalok edzője szerint elszánt és szorgalmas a 
társaság, és nem utolsó sorban megfelelő technikai tudással és 
fizikai felkészültséggel rendelkeznek. 

Teke A TOP 10-ben világbajnokok ellen
A Bábolna SE Tekecsapata óriási si-

kert ért el. Miután az NB I. nyugati cso-
portjának ezüstérmesei lettek, június 
18-án Tiszakécskén három csapat sze-
replésével megrendezett osztályozó 
mérkőzésen hatalmas küzdelemben 
együttesünk legyőzte a Ferencváros 
és a BKV Előre csapatát. A Ferencváros 
elleni győzelem az utolsó gurítással 
dőlt el, ezzel a Bábolna SE tekecsapa-
ta elnyerte a szuperliga szereplés jo-
gát. A csapat vezetése játékosaikkal 
egyetértésben úgy döntött, vállalják a 
megmérettetést hazánk legjobb 10 te-
kecsapata közt. (Folytatás a következő oldalon)
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Gokart 
Varga Ákos idén is versenyezhet Olaszországban a világ legjobbjai közt

Június első hétvégéjét a csehországi Vysoké Myto gokartpályáján töltötte Varga Ákos és édesapja bajnokságuk 2. fordu-
lójában. Az edzésen és időmérőkön egyre jobb teljesítményt nyújtott versenyzőnk, de az egyik futamban kiszorították, 
így szerzett egy kis sérülést. A három futam közül az utolsóban remekül ment, kishíján sikerült elérni a dobogót. Nemzet-
közi összetettben így az 5. helyen végzett, a Magyar Bajnokságban a 2. helyre lépett.
Két hét múlva ismét Csehországba utazott a kis csapat, ezúttal 

Trinecben versenyeztek. Az edzéseken szárazról esősre fordult 
az időjárás, de ez Ákost nem zavarta, több ízben is ő futotta a 
legjobb időt. A három versenyfutam már napsütésben zajlott, 
Ákos a rajtnál mindig az élre állt, de azt egyszer sem sikerült 
megtartani. Mindhárom versenyen második lett.

Július második hétvégéje már Ausztriába, Bruckba hívta go-
kartosunkat a bajnokság 4. fordulójára. Kánikulai hőség fogadta 
a versenyzőket, ráadásul a motor sem tudta a megfelelő teljesít-
ményt biztosítani, azt ki kellett cserélni. Az első futamban egy 
elkapkodott előzés következtében Ákos összeakadt egy másik 
versenyzővel, de szerencsére nem történt baj. Összességében 
nagyon jó hétvégét könyvelhettek el apa és fia, hiszen az ered-
mények alapján a magyar és a nemzetközi összetett versenyben 
Ákos a 2. helyet foglalja el.

Az 5. fordulót ismét a csehországi Trinecben rendezték július 
végén. A változékony időjárás megviselte az egész mezőnyt, 
Ákos egy negyedik, egy utolsó és egy második helyezéssel ösz-
szesítettben a 4. helyre esett vissza, a magyar bajnokságban vi-
szont másodikként zárta a hétvégét.

Augusztus vége felé közeledve megint Ausztria, Bruck, a go-
kart bajnokság 6. fordulója 9 versenyzővel. Megint mozgalmas, 
eseménydús három futamot ment Ákos jó helyezésekkel. Az 
utolsóban már a harmadik helyre zárkózott fel, amikor többen 
is összeakadtak, Ákos gokartjának leesett a lánca, így kiesett a 
versenyből. Szerencse a szerencsétlenségben, hogy ez az utolsó 
körben történt, így megkapta a pontokat. Összetettben így is 4. 
helyre hozták ki, a magyar bajnokságban így is második lett.

A Szlovák Ring Dunaszerdahelyen ismerős környezet Varga 
Ákos számára, szinte hazai pályának is számítható. A bajnokság 
utolsó fordulójában szeptember 22-24 között megint kitűnő 
időmérők után három futam. Elsőben harmadik lett, a másodi-
kat megnyerte, a végső futamban pedig bravúros, remek ver-
senyzéssel másodikként ért célba.

Ákos összetettben másodikként zárta az évet mind a Morva 
Kupa bajnokságban és a magyar bajnokságban. Mivel egyik 
csapattársa nyerte a bajnokságot, a csapat két világkupa jegyet 
kapott. A team úgy gondolta, hogy Ákosnak adják a másik kiju-
tást érő lehetőséget, így a tavalyihoz hasonlóan az idei évben 
is utazhatnak Olaszországba a 22. Easykart International Grand 
Finals-ra október közepén.

Immár szuperligás tekecsapatunk meg-
kezdte szereplését hazánk legjobbjai kö-
zött. 

Az első fordulóban mindjárt az évtize-
dek óta legsikeresebb Szeged együttesé-
hez látogattak. A világbajnok játékosokkal 
felálló, bajnoki címvédő tiszapartiak érvé-
nyesítették a papírformát. Bár a mieink 
nem tudtak csapatpontot szerezni, ütött 
fák tekintetében kitűnő teljesítményt 
nyújtottak. Skuba István szakosztályveze-
tő szerint ebben a bajnokságban még en-
nél is jóval többre lesz szükség. Szegedi 
TE – Bábolna SE 8:0 (3640:3427), ifi 4:0 
(1132:940).

A második fordulóban a szintén szuper-
ligás újonc Pápai Vasas gárdáját fogadták 
tekéseink. A vendégek tavaly az NB I-ben 
is újoncként szerepeltek, akkor idegen-
ben kikaptak, hazai pályán viszont nyer-

tek tekéseink. A végig szoros, izgalmas 
találkozón már a vendégek vezettek 60 
fával, de befejező játékosaink helytállása 
meghozta az első szuperligás bábolnai 
győzelmet. Bábolna SE Pápai Vasas TK 
6:2 (3419:3395), ifi 1:3 (1000:1001).

Székesfehérváron, a Köfém SC ottho-
nában régi ismerős ellenféllel találkoztak 
tekéseink. A Tóth Zoltán csapatkapitány 
nélkül felálló bábolnai gárda ezúttal a 
mérkőzés legnehezebb pillanataiban 
alulmaradt. Bár a csapatpontokat nézve 
ugyanannyit szereztek, mint a hazaiak, 
ütött fákban sokkal többre volt képes a 
Köfém együttese. Köfém SC – Bábolna 
SE 5:3 (3434:3331), ifi 4:0 (1093:980).

A bábolnai tekecsapat második hazai 
szuperligás mérkőzésén a válogatott és 
világbajnok játékosokkal teletűzdelt, a 
magyar válogatottat is irányító edző által 
vezényelt Zalaegerszeg együttesét fo-

gadta szeptember 23-án. A hazai találko-
zón sem termett babér, a felnőttek pont 
nélküli vereséget szenvedtek, ellenben 
az ifjúsági csapat egyértelmű győzelmet 
aratott. A Zalaegerszeg felnőtt együttese 
ráadásul pályacsúccsal távozott Bábolná-
ról. Bábolna SE – Zalaegerszegi TK 0:8 
(3370:3687), ifi 4:0 (973:931).

Tekéseink a bajnokság 5. fordulójában 
a szintén újonc, korábban az NB I. keleti 
csoportjának bajnokához Szankra láto-
gattak. Szoros mérkőzésre lehetett számí-
tani, az első körben Tóth Zoltánnak még 
volt reménye csapatpontot szerezni, de 
ellenfele több ütött fával juttatta előny-
höz csapatát. A továbbiakban csupán 1-1 
szettpontra futotta játékosaink erejéből, 
így sima hazai győzelem született. Együt-
tesünk visszacsúszott a tabella 9. helyére. 
Szanki OBSE – Bábolna SE 8:0 (3411), ifi 
4:0 (1052:812.

(Folytatás az előző oldalról)



Bábolna Bio Run Futóverseny közel 500 résztvevővel
Egy évvel ezelőtt debütált településünkön a Bábolna Bio Run elnevezésű nagyszabású futóverseny, melyet helyi ötlet-
ből a „Maratonman” profi szervezőcsapata valósított meg. A tavalyi siker után idén is közel 500 résztvevővel, három 
távon rendezték meg a versenyt sok-sok bábolnai indulóval június 17-én. A hosszabb távok mellett óvodások és csalá-
dok részére is volt futam, illetve két és fél kilométeren azok a „hétköznapi hősök” is indulhattak, akiknek nem számít 
a futás ideje.
Az idei versenyen a tavalyihoz képest a szervezőknek némi-

leg változtatni kellett az útvonalon a Ménesbirtok rendezvé-
nye miatt, így a Ménesudvarba nem futhattak be a résztvevők. 
Viszont körbefuthatták a Szabadidőparkot, versenyezhettek az 
Arborétumban, illetve városunk központjában. Amatőrök mel-
lett profi futók is itt voltak, Zelcsényi Miklós főszervező szerint 
a mezőny több, mint 80 százaléka nem bábolnai volt. A távo-
labbról érkezők számára vonzó volt az új helyszín megisme-
rése, célba érkezést követően pedig elismerően nyilatkoztak 
mind a település szépségét, mind pedig a pálya kialakítását 
illetően. A megmérettetés legidősebb indulója 70 év feletti, 
a legfiatalabb pedig mindössze 3 éves volt, ami a futás, mint 
sport kortalan létét is bizonyítja.

Újabb sikerként értékelte a versenyt dr. Horváth Klára pol-
gármester is, aki kiemelte, hogy idén is minden távon betelt a 
létszám, a futókat pedig a tavalyinál sokkal kellemesebb időjá-
rás is támogatta. Mint mondta, sok bábolnai is megmérettette 
magát, a versenyzők túlnyomó része pedig – akik máshonnét 
érkeztek, és még nem jártak itt – arról beszélt, hogy mennyi 
mindent látott itt, amiről eddig még nem tudott. Jórészt úgy 
nyilatkoztak, hogy egy másik alkalommal, akár családostul el-
látogatnak Bábolnára.

A rendezvény fő szponzora a Bábolna Bio Zrt. volt, a cég tu-
lajdonosa, dr. Bajomi Dániel is a helyszínen járt és dr. Horváth 
Klára polgármesterrel együtt adták át a különböző kategóriák 
helyezetteinek díjait.

A szervezők 2024-ben megújult koncepcióval várják a fu-
tókat Bábolnára a június 15-i versenyre. A Bábolna Bio Sunset 
Run résztvevői öt táv közül választhatnak, a félmaraton pedig 
váltóban is teljesíthető. Természetesen lesz ovis és családi fu-
tam is.
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Kukorica Fesztivál minden korosztály kitűnően szórakozott

A Bábolnai Alkotók Tárlata megnyitójával már szeptember 
7-én kezdetét vette a kulturális programok sora. A Helytörténe-
ti Gyűjtemény épületében 15 helyi alkotó műveit tekinthették 
meg az érdeklődők a fesztivál idején. Balogh Istvánné, Hantos 
Péter, Horváth Andrea, Horváth Lászlóné, Kocsis Mónika, Kővá-
ri Ferenc, Kővári Ferencné, Majorné Viski Elizabet, Mező Helga, 
Slánicz Istvánné, Soós Józsefné, Varga János, Varga Sándor, Ka-
tona Mária Anita és Szabóné Krajnyák Alexandra festményei, 
fotói, sokféle technikával készült kézműves alkotásai kerültek 
kiállításra.

Szeptember 8-án péntek este nyolc órától az Anna and the 
Barbies zenekar nagykoncertjével folytatódott a Kukorica Fesz-
tivál. Tűzijáték nélkül nem múlhat el fesztivál. A mintegy húsz-
perces produkció látványos hang- és fényhatással kápráztatta 

el a közönséget, a nap zárásaként pedig Pábli Zsolt tartott dis-
cot, táncra ösztönözve a már bulihangulatba került fesztiválo-
zókat.

A legtöbb program szombaton várta a látogatókat, a nap 
a város központjában termelői piaccal indult. Termelői méz, 
friss házi tojás, befőttek, savanyúságok, lekvárok, sütemények, 
szörpök, füstölt húskészítmények, kézműves termékek széles 
választéka várta a vásárlókat.

A tavalyihoz hasonlóan a Szabdidőpark adott otthont a ren-
dezvényeknek. A gyerekprogramok már délelőtt várták a kicsi-
ket, sokan játszottak a Virgonckodó játszóparkban. Ügyességi 
fajátékokat lehetett kipróbálni, óriási buborékokat fújni, de 
mint minden alkalommal, a ládavasút is nagy népszerűségnek 
örvendett. A Szivárvány Kölyökkuckóban arcfestés, csillám-
tetoválás, kézműves foglalkozás, lufihajtogatás várta az érdek-

lődőket. Müller Anita Ciripelő foglalkozásával a legkisebbeket 
mozgatta meg. Kora délután Romanek Etelka, a vármegyei 
közgyűlés alelnöke, dr. Veres Zoltán vármegyei jegyző és dr. 
Horváth Klára polgármester köszöntötte a közönséget a nagy-
színpadon. Alelnök asszony átadta a vármegyei önkormányzat 
által készített települési imázsfilmet dr. Horváth Klárának. A 13 
perces alkotást az érdeklődők LED-falon tekinthették meg. 

A délután műsorait helyi és környékbeli fellépők adták, el-
sőként a bábolnai Cseperedők Néptánc Egyesület lépett szín-
padra, majd a nagyigmándi Harmónia Táncstúdió következett. 
A tárkányi Holdfény Mazsorett Csoport után a bábolnai Tiamo 
Moderntánc Egyesület jött, akik nemrégiben tartottak gálát a 
településen. A szintén bábolnai Senior Örömtáncosok meg-

mutatták,  hogy  nem  csak  a  húszéveseké  a  világ,  majd 
a Dancing Queens fitnesz csoport tagjai következtek. A helyi 
színpadi produkciókat Peter Srámek követte rajongói legna-
gyobb örömére. Helyi vállalkozók és magánszemélyek részéről 
rengeteg tombola felajánlás érkezett. Dr. Horváth Klára polgár-
mester közel fél órán keresztül adta át a nyertesek ajándékait, 
míg végül a fődíj, egy óriási televízió is gazdára talált. A latin 
életérzést a Ritmo de Conga táncosai és capoeira előadói hoz-
ták el a fesztiválra.

Az este sztárfellépője a Wellhello volt, Fluor Tomi valamint 
Diaz és csapata nem okozott csalódást Bábolnán sem.

A bulinak még nem volt vége, a következő hangulatfelelős 
Lotfi Begi volt, aki sajátos stílusával mozgatta meg közönségét. 
Az éjjel kettőig tartó buli Dj Szatmári retro discojával zárult.


